
مهرداد خورســندی با اشاره به 
آخرین وضعیت تامین آب شرب در 
اصفهان، اظهار کرد: تامین آب شرب اصفهان پایدار شده 
و تنها در برخی مناطق تماس ها مربوط به افت فشار آب 
است و قطعی آب به دلیل خرابی و یا شکستگی لوله بوده 

که در مدت یکی دو ساعت مشکل برطرف شده است.
وی با تاکید بر اینکه در حال حاضر شرایط تامین آب 
در استان عادی اســت، گفت: هر چند آبرسانی سیار 
در برخی از مناطق اصفهان بزرگ همچون روستاهای 
مهردشت و ... انجام می شود، اما طی ۱۰ روز گذشته در 

شهر اصفهان آبرسانی سیار نداشته ایم.
سخنگوی شرکت آبفای استان اصفهان درباره پیش 
بینی پاییز بسیار کم بارش برای اصفهان و ذخیره ۲۰ 
درصدی سد زاینده رود و نگرانی بابت تامین آب شرب 
اصفهان، اظهار کرد: هر ساله بعد از فصل گرما، پیش 
بینی می شد که تامین آب شرب در فصل پاییز بهتر 

شود، اگرچه با خروج کولرها از مدار، مصرف آب کاهش 
پیدا خواهد کرد، اما در حال حاضر اینکه پاییز بارندگی 
شود که ذخیره سد زاینده رود بهبود یابد در تامین آب 

شرب اصفهان بسیار اهمیت دارد.
وی تاکید کرد: حتی اگر سامانه دوم آبرسانی اصفهان 
بزرگ هم وارد مدار شود، اما پشت سد زاینده رود آب 
نباشد، در اصل این سامانه راهگشای حل مشکل کم آبی 

اصفهان نخواهد بود.
خورسندی با اشــاره به اینکه بار اصلی تامین و انتقال 
آب شرب اصفهان بزرگ بر دوش سامانه اول اصفهان 
بزرگ است، افزود: سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ 
به عنوان فاز کمکی برای تامیــن ۴۳۰۰ لیتر در ثانیه 

کمبود آب در ساعات اوج مصرف است.
وی گفت: به طور قطع با کاهش دمای هوا، کسری آب 
شرب اصفهان بزرگ خود به خود برطرف می شود، اما 
اگر بارندگی نداشته باشیم و به ظرفیت سد زاینده رود 

اضافه نشود چه بسا در تامین آب شرب اصفهانی ها در 
پاییز نیز به مشکل برخواهیم خورد و حتی سامانه اول 
آبرسانی اصفهان بزرگ نیز نمی تواند آبی را منتقل کند.

سخنگوی شرکت آبفای اســتان اصفهان تاکید کرد: 
اصفهانی هــا همچنان باید صرفــه جویی و مدیریت 

مصرف آب را ادامه دهند.
وی با اشاره به اینکه موضوع تغییر اقلیم بسیار جدی 
است، گفت: طی ۵۲ سال گذشته در سال ۹۸ پربارش 
ترین سال آبی و از سوی دیگر سال ۹۹ کم بارش ترین 
سال آبی را تجربه کردیم و به نوعی طی دو سال پشت 
سر هم رکورددار پربارش و کم بارش ترین سال های 

آبی بودیم که این نشان از تغییر اقلیم است.
خورسندی ابراز امیدواری کرد؛ با بارش های مناسب 
و افزایش ذخیره ســد زاینده رود از پاییز امســال نیز 
گذر کنیم و در تامین آب شرب اصفهانی دچار مشکل 

نشویم.

سخنگوی شرکت آبفای استان اصفهان:

برای تامین آب شرب اصفهان در پاییز نگرانیم
سخنگوی شرکت آبفای استان اصفهان گفت: به طور قطع با کاهش دمای هوا، کسری آب شرب اصفهان بزرگ 
خود به خود برطرف می شود، اما اگر بارندگی نداشته باشیم و به ظرفیت سد زاینده رود اضافه نشود چه بسا در 

تامین آب شرب اصفهانی ها در پاییز نیز به مشکل برخواهیم خورد.
اخبار اصفهان

گــــــزارش

احداث  14 مدرسه در سایت های مسکن مهر 

بر این اساس تا 
کنون 14 مدرسه 

در سایت های 
مسکن مهر استان 

در شهرهای کاشان، 
شاهین شهر، نایین، 
خمینی شهر، ورزنه، 

گرگاب، شهرضا، 
گلشن )دهاقان( و 
گلپایگان در حال 

احداث بوده

ساخت 19 مدرسه و مسجد در پروژه های مسکن مهر استان اصفهان به اتمام رسیده است .معاون مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهان با تاکید بر این مطلب گفت:  از مجموع 14 مدرسه در حال احداث در سایت های مسکن مهر استان  7 باب آن تکمیل شده و احداث 6 باب مدرسه 

دیگر مطابق با برنامه اجرایی سال 1400 برنامه ریزی شده است.

 امیــر زاغیــان در خصــوص 
وضعیــت خدمــات روبنایی 
مسکن مهر اســتان و تعهدات 
این اداره کل اظهار کرد: احداث 
خدمات روبنایی در سایت های 
مســکن مهر در راستای تحقق 
برنامه هــای تدویــن شــده 
برای توســعه خدمات و رفاه ساکنان شریف 
مسکن مهر و با هدف بهبود کیفیت زندگی آنان 
در دســتور کار قرار گرفت.وی افزود: احداث 
خدمات روبنایی در ســایت های مسکن مهر 
استان اصفهان مطابق با شــیوه نامه ابلاغی 
صورت می پذیــرد و تعهــدات اداره کل راه و 
شهرسازی این استان نیز مبنی بر تهیه زمین 
و تامین اعتبار یک سوم از کل آن است.معاون 
مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی 
استان اصفهان بیان داشــت: بر این اساس تا 
کنون ۱۴ مدرسه در سایت های مسکن مهر 
اســتان در شهرهای کاشــان، شاهین شهر، 
نایین، خمینی شهر، ورزنه، گرگاب، شهرضا، 
گلشن )دهاقان( و گلپایگان در حال احداث 

بوده. که 7 باب آن دارای پیشــرفت فیزیکی 
۱۰۰ درصد و تکمیل شــده است.وی با بیان 
اینکه مدارس بصورت 6 کلاســه، ۹ کلاسه و 
۱۲ کلاســه و یک مجتمع آموزشی احداث 
شده اســت اذعان داشت: زیربنای اختصاص 
داده شــده برای ســاخت این تعداد مدارس 
مجموعاً  ۱.۴7 هکتار بوده است.زاغیان افزود: 
مطابق با برنامه اجرایی سال ۱۴۰۰ نیز احداث 
6 باب مدرســه دیگر برنامه ریزی شده است. 
وی در خصــوص وضعیت احداث مســاجد 
در ســایت های مسکن مهر اســتان اصفهان 
اذعان داشت: در ۲۱ سایت مسکن مهر استان، 

تهیه زمین و پرداخت یارانــه جهت احداث 
مساجد صورت گرفته اســت.معاون مسکن 
و ســاختمان اداره کل راه و شهرسازی استان 
اصفهان با بیان اینکه از این تعداد ۱۲ مسجد 
تکمیل و به بهره برداری رســیده است گفت: 
مابقی آن نیز جهت تکمیل به اداره اوقاف و امور 
خیریه استان تحویل شده و هزینه های آن در 
چارچوب مربوطه پرداخت می شود.وی اضافه 
کرد: این مســاجد در سایت های مسکن مهر 
شهرهای کاشان، قمصر، شاهین شهر، نایین، 
نجف آباد، گلپایگان، شــهرضا، خمینی شهر، 
خوانســار، بادرود، نطنز، خالدآباد، چادگان، 
داران، دهاقان، ورزنه، اردســتان، فریدونشهر 
و آران و بیدگل واقع شده است.زاغیان عنوان 
کرد: برای احداث یک باب کلانتری در سایت 
مسکن مهر شهر کاشان، در سنوات گذشته 
تامین زمین و اختصاص مبلغ ۱۴۰ میلیون 
تومان یارانه انجام پذیرفته، همچنین در برنامه 
اجرایی سال ۱۴۰۰ نیز  احداث ۲ باب کلانتری 
در شهرهای تیران و شاهین شهر مدنظر قرار 

گرفته است.

مریم یادگاری
گـــزارش
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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

رئیس اتاق اصناف استان اصفهان: 

کسبه ظرفیت تعطیلی دیگری را ندارند
2 باید به سمت واکسیناسیون اصناف پیش برویم ادامه در صفحه 

نگاهی به تیم 
اقتصادی دولت 

سیزدهم
شکی نیست که رییسی وارث یک 
اقتصاد درمانده است که نیم قرن 
تصمیمات غلط را به دوش دولت 
می اندازد. نیم قرن تورم، نیم قرن 
کسری بودجه، نیم قرن سرکوب 
قیمت ها و ده سال تحریم سخت، 
توانی برای اقتصاد نفتی ما باقی 
نگذاشته است؛ اما کیست که نداند 
جلوی این پروسه غلط یک جایی 
باید گرفته شود و چه جایی بهتر از 
شروع یک دولت که اتفاقا حمایت 
تام و تمام همه ارکان قدرت را هم 

پشت سر دارد.
اما بهتر است برای شروع نگاهی 
بــه وعده هــای انتخاباتی آقای 
رییســی بیندازیم:  ســاخت ۴ 
میلیون مسکن در ۴ سال، ایجاد 
سالانه یک میلیون شغل، کنترل 
تورم، ایجاد سامانه جامع اطلاعات 
اقتصادی، مدیریت بازار ارز، رفع 
وابستگی سفره مردم به نرخ ارز، 
اصــلاح و تحول ســاختاری در 
نظام بانکی کشور، جهش تولید، 
افزایش نظارت بــر بازار، کنترل 
گرانی، اصلاح نظام قیمت گذاری، 

حل فاصله طبقاتی، ...

موسی حسن وند | اقتصاد آنلاین
یادداشـــت
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2 ادامه در صفحه 

2

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

نماینده مردم سمیرم درمجلس شورای اسلامی:  

به اسم برخوردار بودن 
حق اصفهان را خورده اند

8

واکسیناسیون استارت آپ ها و پلتفرم ها
شاید وقتی دیگر!

7

بازار طلا و سکه 1400/6/13 ساعت 15:35

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
11,999,00011,914,000قدیم

سکه طرح 
11,432,00011,278,000جدید

6,250,0006,150,000نیم سکه

3,875,0003,925,000ربع سکه

2,309,0002,362,000سکه گرمی

یک مثقال 
5,050,0005,010,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,156,6001,156,600 عیار

طلای آب شده 
5,040,0005,011,000نقدی

یک گرم طلای 
241,540,6001,542,200 عیار

قیمت 3000 تومان

تحلیل بازارهای مالی در هفته پیش رو؛ 

بازی دلار و بورس
به عقیده کارشناسان، بازار سرمایه در هفته 
پیش رو نوسانی خواهد بود و رشد با 
سرعت کمی را در پیش خواهد 
گرفت.  مسیری که از 
ششم تا یازدهم 
شهریور ماه توسط 
بازارهای مالی که 
شامل ارز، طلا و بورس 
طی شد هفته دوم آخرین...

         فعلا دنبال این هستیم تا استاندار قوی و شناسنامه دار برای اصفهان منصوب شود و بتوانیم استان اصفهان را از این 
وضعیت نجات دهیم

یم
سن

س:  ت
عک
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محمد امین یوسف زاده در تشیح انواع  
محصولات تولیدی کارخانه ذوب آهن 
اصفهان اظهار داشت: مدیریت مهندسی 
نورد ذوب آهن اصفهان شامل چهار کارگاه است که ۲ هزار 
نفر از تلاشگران کارخانه افتخار تولید حدود ۵۰ نوع محصول 
منطبق با اســتانداردهای روز دنیا را در این کارگاه ها و با 

همکاری سایر بخش های کارخانه دارند.
مدیر مهندسی نورد ذوب آهن اصفهان افزود: بخش طراحی 
این مدیریت در گرید یک R&D اســت و به عنوان نمونه 
طراحی ریل زبانه سوزن که قبلًا از کشور فرانسه وارد می شد، 

از جمله دستاوردهای این بخش به شمار می رود.

   در سال ۹۹ رکورد تحویل ۶0 هزار تنی ریل را ثبت کردیم
وی تصریح کرد: تولید ریل، سال ها آرزوی مردم ایران بود 
و ذوب آهن اصفهان به همت تلاشگران بخش های مختلف 
کارخانه به این آرزو جامه عمل پوشــاند و ایران اسلامی را 
از قید و بند این وابستگی رها کرد؛ در یک جمله می گویم 

تولید ریل در ذوب آهن نماد خواستن، توانستن است.
یوســف زاده با اشــاره به اینکه در حال حاضــر ذوب آهن 
اصفهان، تنها تولیدکننده انواع ریل در غرب آسیا محسوب 
می شود اظهار داشت: در سال ۹۸ حدود ۲۵ هزار تن ریل 
به جمهوری اسلامی تحویل دادیم و در سال ۹۹ نیز رکورد 

تحویل ۶۰ هزار تنی را ثبت کردیم.
مدیر مهندسی نورد ذوب آهن اصفهان ادامه داد: برای سال 
۱۴۰۰ نیز برنامه ارتقاء تولید خوبی را تدوین کردیم که طی 
 TH۳۶ آرک ، S۴۹ پنج ماهه ابتدای این سال ریل مترو

و غیره از جمله اهداف تحقق یافته این برنامه می باشــند؛ 
همچنین توسعه سمت چپ خط نورد برای افزایش تولید 

محصول استراتژیک ریل نیز در دست اقدام است.

   تولید آرک TH۳۶ ارز بری را به ارز آوری تبدیل کرد
وی خاطرنشان کرد: ذوب آهن اصفهان در راستای تأمین 
ایمنی معادن کشور از پنج سال گذشته تولید آرک معدن را 
آغاز و چندی پیش هم آرک TH۳۶ را با مقاومت بالا تولید 
کرد، این محصول بخشی از زنجیره تولید فولاد کشور است 
و تحول عظیمی را در ایمنی معادن رقم زد؛ محصولی که در 

گذشته به دلیل وارداتی بودن، خروج ارز را در پی داشت.
یوسف زاده اضافه کرد: هم اکنون تلاشــگران ذوب آهن با 
تولید آن، ارز آوری را رقم زدند و ســالانه با همت و تلاش 
کارکنان این کارخانه بــزرگ ۱۴۰ هزار تن از این محصول 

صادراتی تولید می شود.
مدیر مهندســی نورد ذوب آهن اصفهان گفت: حدود ۵۰ 
درصد از محصولات تولیدی این کارخانه عظیم آن هم در 
اوج تحریم های ظالمانه صادر می شود که این دستاورد مهم 

نشان از کیفیت بالا و مطابقت با استانداردهای روز دارد.

   تولید ریل در ذوب آهن اصفهان هیچ وقفه ای در تولید 
سایر محصولات ایجاد نکرد

وی با اشاره به اینکه تولید ریل در کارگاه نورد ۶۵۰ ذوب آهن 
اصفهان هیچ وقفه ای را در تولید سایر محصولات ایجاد نکرد 
و انواع تیرآهن ها، کلاف، میلگرد و سایر محصولات همچون 
گذشــته و با رعایت پروتکل های بهداشتی تولید می شود، 
تصریح کرد: با توجه به برنامه ریزی های انجام شــده، سبد 
متنوع محصولات ذوب آهــن اصفهان در خطوط گوناگون 
کارگاه ها همواره در حال تولید است تا این کارخانه عظیم 
در کنار رسالت تولیدی خود به مســؤولیت اجتماعی نیز 

عمل کرده باشد.
یوســف زاده در پایان بــه دو نکته اشــاره کــرد و گفت: 
ایران،کشوری زلزله خیز است و سازه های ساخته شده در 
شهرها نیز عمدتاً بتنی هستند که استحکام فشاری خوبی 
دارند، اما اســتحکام خمشــی بالایی ندارند و این موضوع 
به هنگام بروز زلزله مشکل آفرین اســت، اما تیرآهن های 
بال پهن تولیــدی ذوب آهن اصفهــان هــر دو ویژگی را 
دارا هســتند؛ نکته دیگر اینکه ســازه هیا فلزی با سرعت 
 بالایی ســاخته می شــوند و تا ۹۰ درصد امــکان بازیافت

 دارند.

تولید ۵۰ نوع محصول منطبق با استانداردهای روز دنیا در ذوب آهن اصفهان

مدیر مهندسی نورد ذوب آهن اصفهان گفت: مدیریت مهندسی نورد ذوب آهن اصفهان شامل چهار کارگاه است که 2 هزار نفر از تلاشگران کارخانه 
افتخار تولید حدود ۵0 نوع محصول منطبق با استانداردهای روز دنیا را در این کارگاه ها و با همکاری سایر بخش های کارخانه دارند. فارس

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
...  متناسب ســازی حقوق با تورم، 
اصلاح نظــام مالیاتــی، حمایت از 
خانواده ها و اقشــار محروم، تامین 
حداقل معاش مردم بــا ارائه کارت 
خرید برای سه دهک پایین و فعال 

کردن اقتصاد دریایی 
البته این را هر کســی می داند که 
بخش بزرگی از ایــن وعده ها در ۵۰ 
سال گذشته هم حل نشده و احتمالا 
در چهار سال آینده هم حل نخواهد 
شد. اما خوب اســت این وعده ها در 
بررســی تیم اقتصادی نصب العین 
قرار گیرد. اما حلقه اول تیم اقتصادی 
آقای رییسی متشکل از  محمد مخبر 
)معاون رییس جمهور( ،  سید احسان 
خاندوزی )وزیر اقتصاد( ،  مســعود 
میرکاظمی )رییس سازمان برنامه و 
بودجه(  و  محســن رضایی )معاون 
اقتصادی(  است. البته رییس بانک 
مرکزی هم باید به ایــن تیم اضافه 
شود که هنوز نام او مشخص نشده و 
فعلا  اکبر کمیجانی  منصوب حسن 
روحانی، عهده دار این مســئولیت 

خواهد بود.
در حلقه دوم مســئولان اقتصادی 
هم بــه نام هایی همچــون  حجت 
عبدالملکــی )وزیــر رفــاه( ،  رضا 
فاطمی امین )وزیــر صمت( ،  جواد 
اوجی )وزیر نفت(  و  وزیر نیرو )علی 
اکبر محرابیــان(  برخواهیم خورد. 
کســانی که به صورت مستقیم در 
سیاستگذاری ها دخالت ندارند، اما 
اقتصاد کشور متاثر از تصمیماتشان 
خواهد بود. امــا این گروه به رهبری 
محمد مخبر چگونه خواهند توانست 
اقتصاد ایران را از بحران خارج کنند؟

از حلقه دوم هم حجت عبدالملکی 
 FATF خصــوص  در  هــم 
موضع گیری هــای مخالــف در 
کارنامــه اش دارد. بقیه اعضای تیم 
اقتصادی هم نظر اگــر با  گروه ویژه 
اقدام مالی  مخالف نباشــند، لااقل 
موافقتی هم نشان نداده اند. هر چند 
باید مدتی بگذرد تا بتــوان در این 

زمینه اظهارنظر کرد.
مهم ترین خصیصــه تیم اقتصادی 
رییسی، فقدان پارادایم است؛ چرا که 
با بررسی آرای تیم اقتصادی رییسی، 
در نهایت مشخص نمی شود که قرار 
است، دســت دولت از تصدی گری 
اقتصاد کوتاه شود یا حضور دولت را 

پررنگ تر خواهیم دید؟
مثلا ســید احســان خاندوزی را 
می توان حامی طرح هایی دانســت 
کــه تصدی گری دولــت را کاهش 
می دهد. او مخالف ارز ترجیحی است، 
ترمز تورم را هزینه های جاری دولت 
می داند، اما معتقد است کاهش تورم 
به سرعت اتفاق نمی افتد. او در مورد 
قیمت گذاری دســتوری که شاید 
ام الامراض اقتصاد ایران باشــد هم 
معتقد است:  اگر سازوکارهای واقعی 
اقتصاد را نشناسیم گاه با نیت خوب، 
به تشدید  رانت دامن زده می شود .  یا 
در مورد ارز معتقد اســت:  سیاست 
تخصیص ارز بر مبنای دلار ۴۲۰۰ 
ابعاد مخاطره آمیز و فساد آلودی دارد 
و باید این سیاست کنار گذاشته شود.  

اقتصاد استان
02
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۲۰۰ شغل برکت برای اقشار آسیب پذیرِ آران و بیدگل
بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام زمینه ایجاد اشتغال برای ۲۰۰ نفر را در آران و بیدگل فراهم کرده است.
هادی جوهری معاون تامین نهاده ها و مشارکت های اقتصادی بنیاد برکت  اظهار داشت: بنیاد با حمایت 
از کارگاه تولیدی فعال در حوزه تولید اسباب بازی و بازی های فکری، باعث ایجاد اشتغال برای ۲۰۰ نفر از 

ساکنان و به خصوص اقشار آسیب پذیر شهر آران و بیدگل در استان اصفهان شده است.
 او با اشاره به حمایت از این واحد تولیدی در قالب مشارکت مدنی خاطرنشان کرد: بنیاد برکت ۳۰ میلیارد ریال 

منابع برای تکمیل سرمایه در گردش و فاز توسعه در اختیار این کارگاه تولیدی فعال در زمینه تولید اسباب بازی، 
بازی های فکری و ابزار کمک آموزشی قرار داده است.

معاون تامین نهاده ها و مشارکت های اقتصادی بنیاد برکت ادامه داد: در حال حاضر ۶۰ نفر به صورت مستقیم در این کارگاه 
مشغول فعالیت بوده و برای ۱۴۰ نفر نیز اشتغال خانگی ایجاد شده است.

به گفته معاون تامین نهاده ها و مشــارکت های اقتصادی بنیاد برکت، اکثر افرادی که در خانه خود با کارگاه مشارکتی این بنیاد همکاری 
 دارند از میان اقشــار آســیب پذیر از جمله زنان سرپرســت خانوار، معلولان و افراد نابینا و کم توان و معرفی شــدگان از ســوی خیریه ها

 انتخاب شده اند.

سد زاینده رود ۲۰ درصد آب دارد
مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان با بیان اینکه در شهریورماه بارشی پیش بینی نشده و بارش های 
پاییز نیز با تأخیر خواهد بود، گفت: در حال حاضر فقط ۲۰ درصد از سد زاینده رود آب دارد. منصور شیشه 
فروش  با اعلام اینکه از ابتدای سال جاری تاکنون ۱۰۹ میلیمتر میانگین کل بارش ها در استان اصفهان گزارش 
شده است، اظهار کرد: این میزان بارش نسبت به بلندمدت حدود ۴۰ درصد کاهش داشته است. وی با بیان 

اینکه میزان کاهش بارش ها در سرچشمه های آبی تا کمتر از ۴۵ درصد گزارش شده است، افزود: در مناطق 
غرب و شمال استان نیز افزایش دما داشته ایم و بیش از ۹۸ درصد از مساحت استان تحت تأثیر خشکسالی است. 

مدیرکل مدیریت بحران استانداری اصفهان افزود: دمای هوا صبح ها کمی خنک تر و مثل دمای نرمال شده است، اما 
بعد از ظهرها یک درجه نسبت به نرمال افزایش دارد و تا پایان شهریورماه نیز همینطور خواهد بود. وی با بیان اینکه در شهریورماه 

بارشی پیش بینی نشده است، گفت: حتی بارش های پاییز نیز با تأخیر خواهد بود. شیشه فروش با بیان اینکه شرایط اقلیمی استان طوری 
است که در پاییز و زمستان گذشته و بهار امسال بارشی نداشتیم، ادامه داد: افزایش دما بین دو تا سه درجه سانتیگراد در ماه های تابستان امسال 
گزارش شد که بیشتر در مناطق بالا دست بود. وی با اعلام اینکه سد زاینده رود فقط ۲۰ درصد آب دارد، گفت: با افزایش دما در تابستان با قطعی 

و افت فشار آب مواجه بودیم و برخی مناطق شهر اصفهان با تانکر آبرسانی شد و در حال حاضر نیز ۳۲۰ روستای استان با تانکر آبرسانی می شود.

موسی حسن وند | اقتصاد آنلاین
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همیشه گفته اند  استان 
اصفهان برخوردار  ولی 

متاسفانه این چوب 
برخورداریش را خصوصا 

شهرستان هایش 
از جمله سمیرم و 

شهرهای دیگرش که 
دورازدسترس است 

خورده

این اوضــاع و احــوال به 
ویــژه در فصــل تغییرو 
جابجایــی مدیــران و 
مسئولان وخیم تر به نظر 
می رسد. کما اینکه به گفته 
اصغرسلیمی نماینده مردم 
سمیرم درمجلس شورای 
اســلامی  نه تنها در اصفهان که دراکثر 
استان های کشور شاهد نوعی فشلی و رها 

شدگی هستیم .
وی در گفتگو با ما ادامه داد: هم شــهر و 
هم شهرســتان های اصفهان وضعیت 
واقعا بغرنجی دارد، آن هم دراین شرایط 

طوفانی کرونایی.
سلیمی همچنین با اشاره به ادعای یکی 
از مدیران بهداشتی استان اصفهان مبنی 
براینکه  نمایند گان اصفهــان تاثیری 
درتامین واکســن این اســتان نداشته 
اند گفت: بهتر اســت برخــی به جای 
شعله ورترکردن اوضاع نابسامان کنونی، 
کمی دلسوزانه رفتار و صحبت کنند تا از 
تفرقه افکنی های بیشتر که لطماتش به 

شهروندان وارد می شود جلوگیری گردد.
نماینده ســمیرم درمجلس یازدهم از  
وزرات بهداشت خواســت تا دیرتر ازاین 
نشده وارد عمل شــود. وی تصریح کرد: 
خواستار ورود هرچه سریعتر وزیر جدید 
بهداشت به معضلات ایجاد شده هستیم 
تا کمک کند بحران کمبود دارو و امکانات 

و تجهیزات اصفهان برطرف گردد. 
سلیمی در پاسخ به این پرسش که  با توجه 
به مشــکلات عدیده اصفهان و روی کار 
آمدن دولت جدید چه خبر خوشی برای 
شهروندان این استان وشهرستانهایش 
داریــد؟ ، تصریح کرد: فعــلا دنبال این 
هستیم تا استاندار قوی و شناسنامه دار 

برای اصفهان منصوب شــود و بتوانیم 
اســتان اصفهان را از این وضعیت نجات 

دهیم.
وی اضافه کرد: همیشه گفته اند  استان 
اصفهان برخوردار  ولی متاســفانه این 
چــوب برخورداریــش را خصوصــا 
شهرســتان هایش از جمله ســمیرم و 
شهرهای دیگرش که دورازدسترس است 
خورده. ضمن اینکه همیشه از آن منابع 
مالی و منابعی کــه برای مناطق محروم 
در کل کشور توزیع شد کمترینش را به 

استان اصفهان داده اند.
نماینده مردم سمیرم درمجلس شورای 
اســلامی اظهار داشــت: همــواره در 

تقســیم بندی منابع و بودجه به نقاطی 
مثل شهرستان سمیرم که ۱۵۰ روستا 
دارد نسبت به شهرســتان های هم مرز 
ما که دراستان کهکیلویه و بویراحمد و 
چهارمحال بختیاری است مبلغ بسیار 
اندکی تخصیص یافته، درحالی که همان 
محرومیت را حتی بیشتر از مناطق دیگر 
دارد. اما چون اســم اصفهان و برچسب  
برخــورداری  دارد، متاســفانه همه جا 

حقمان ضایع می شود.
سلیمی خاطرنشان کرد: امیدواریم اینبار 
با انتساب استاندار و مدیران تابعه کاربلد 
و دلسوز، ســفره درهم برهم اصفهان تا 

حدودی جمع شود.

نماینده مردم سمیرم درمجلس شورای اسلامی:  

به اسم برخوردار بودن حق اصفهان را خورده اند
 چند هفته ای اســت که اصفهان بیش از قبل روزهای طاقت 
فرسایی را طی می کند. شــیوع و مرگ و میرهای بی سابقه 
کرونایی، بحران کمبود دارو و تخت و واکسن، انواع مشکلات 
شهری همه و همه، این خاک تاریخی را در وضعیت فوق بحرانی 

قرار داده است.

      امیدواریم اینبار استاندارقوی و شناسنامه داربرای اصفهان منصوب شود

دریاوفایی
گـــزارش
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رئیس اتاق اصناف استان اصفهان: 

کسبه ظرفیت تعطیلی دیگری را ندارند
رئیس اتاق اصناف استان اصفهان با بیان اینکه واکسیناسیون اصناف 
می تواند ایمنی ایجاد کند، گفت: ما از دوره تصمیمات ستاد کرونا برای 
تعطیلی جامع و کامل کسبه گذر کردیم چرا که این نوع مدیریت منسوخ 

شده و باید به سمت واکسیناسیون اصناف پیش برویم.

رسول جهانگیری با اشاره به مشکلات اصناف با توجه به تعطیلی اجباری کرونایی 
در طول پاندمی کرونا، اظهار داشت: بارها مشکلات کسبه و مطالبات آنها مطرح 
شده است.تعطیلی های گاه و بیگاه اصناف در کنترل کرونا هیچ اثری نخواهد داشت 
بلکه تعطیلی ها باید هوشمند شود و با افراد متخلف و کسانی که پروتکل ها را رعایت 

نمی کنند،  برخورد شود نه اینکه بگوییم تمامی اصناف تعطیل کنند.
وی با بیان اینکه به مطالبات اصناف پاسخ داده نشده، گفت: از مطالبه گری دست 
برنمی داریم ولی شرایط دولت را درک می کنیم که توانایی عمل به قول های دولت 

قبلی را ندارد ما برای آینده حرف می زنیم و مطالبه می کنیم.
رئیس اتاق اصناف استان اصفهان ادامه داد: مسئولان باید بدانند وضعیت اقتصادی 
قابل تعطیلی نیست و دیگر کسبه توانایی و ظرفیت تعطیلی ندارند باید به سمت 
هوشمند کردن رعایت پروتکل ها هم از لحاظ مراجعات مردمی و هم خدمت رسانی 

به مردم پیش برویم.
وی تصریح کرد: آرام آرام باید به سمت جامعه ای برویم که باید واکسینه می شدند 

ولی نشدند، کاسبی که رعایت پروتکل ها را نمی کند باید با او برخورد شود.
جهانگیری با اشاره به اینکه واکسیناســیون اصناف می تواند ایمنی ایجاد کند، 
اظهار داشت: ما از دوره تصمیمات ستاد ملی کرونا برای تعطیلی جامع و کامل 
کسبه گذر کردیم چرا که این نوع مدیریت منســوخ شده است و باید در ارتقای 

واکسیناسیون همت بگماریم.
رئیس اتاق اصناف استان اصفهان با بیان اینکه دولت ظرفیت ارائه بسته کمکی و 
حمایتی به اصناف را ندارد، ادامه داد: در حال حاضر ظرفیت تعطیلی مجدد و اضافه 

کردن باری به دوش اصناف را نداریم.

گلابی در صدر گران ترین میوه های بازار 
اصفهان

رئیس اتحادیه صنف میوه و سبزی فروش شهرستان اصفهان با اشاره به 
کاهش قیمت هویج تا حدود ۲۰ هزار تومان، گفت: در حال حاضر گلابی 
در صدر قیمت میوه های تابستانه قرار دارد و هر کیلو این محصول هفته 

گذشته تا ۷۰ هزار تومان فروخته شد.
نوروزعلی اسماعیلی با اشاره به کاهش قیمت هویج نسبت به هفته گذشته، 
اظهار کرد: در حال حاضر قیمت هویج در میدان میوه و تره بین ۱۰ تا ۱۶ 
هزار تومان است. وی با بیان اینکه در سطح خرده فروشی نیز قیمت هویج 
بین ۱۵ تا ۲۲ هزار تومان است، تاکید کرد: سال گذشته در این زمان قیمت 
هر کیلو هویج حدود ۴ هزار تومان بود، در حالیکه اکنون با کاهش قیمت به 

۲۰ هزار تومان رسیده است.
رئیس اتحادیه صنف میوه و سبزی فروش شهرستان اصفهان تصریح کرد: 
با توجه به قدرت خرید پایین مردم، همچنان فروش هویج با قیمت ۲۰ هزار 
تومان برای مصرف کننده بسیار بالا است، البته صادرات و تغییر شرایط و 

آب و هوا موجب افزایش قمیت این محصول شده است.
وی با اعتقاد بر اینکه راه برون رفت از مشکلات بخش کشاورزی و نوسانات 
شدید قیمتی، صنعتی شدن کشاورزی است، گفت: به دلیل تداوم کشت 
سنتی در کشور و صنعتی نشدن تولیدات محصولات کشاورزی، یک سال 
با کمبود و افزیش قیمت پیاز روبرو می شویم، یک سال با کمبود و گرانی 
هویج در این شرایط کشاورزان برنامه مشخصی برای سال آینده خود ندارند 
و همواره بازار دچار کمبود و نوسان است. اسماعیلی با اشاره به اینکه در 
حال حاضر قیمت میوه و سبزیجات در بازار متعادل است، اما مردم قدرت 
خرید چندانی ندارند، اظهار کرد: در حال حاضر گلابی در صدر قیمت میوه 
های تابســتانه قرار دارد و هر کیلو این محصول هفته گذشته تا ۷۰ هزار 
تومان فروخته شد. وی توضیح داد: با قیمت گذاری انجام شده مغازه داران 
نباید گلابی بالاتر از ۵۷ هزار تومان عرضه کنند. رئیس اتحادیه صنف میوه 
و سبزی فروش شهرستان اصفهان با پیش بینی وضعیت بازار میوه در پاییز، 
گفت: به نظر می رسد کمبودی در تامین مرکبات و سیب در فصل پاییز و 

زمستان نداشته باشیم.

اصناف

بــــازار

دستگیری 3 قاچاقچی و 11 خرده فروش در نجف آباد 
فرمانده انتظامی شهرستان نجف آباد از دستگیری ۳ قاچاقچی و ۱۱ خرده فروش 
مواد مخدر و جمع آوری ۵۳ معتاد متجاهر در طرح پاکسازی نقاط آلوده در این 
شهرستان خبر داد. سرهنگ  میثم گوهري آراني  بیان داشت: ماموران فرماندهی 
انتظامي شهرستان نجف آباد در راستای ارتقای امنیت اجتماعی مرحله دیگری 
طرح پاکسازی نقاط آلوده را با هدف مبارزه با خرده فروشان مواد افیوني و معتادان 
پرخطر به اجرا گذاشتند.وي افزود: در این راستا ماموران با شناسایي مناطق آلوده 
طي چند عملیات ضربتي ۳ نفرقاچاقچي و ۱۱ نفرخــرده فروش مواد مخدر را 
دستگیر و۲۲ کیلو انواع مواد افیونی را کشف کردند.فرمانده انتظامی شهرستان 
نجف آباد از دستگیری وجمع آوری ۵۳ معتاد متجاهر و تحویل آنها به مراکز ترک 
اعتیاد خبر داد و گفت: هدف اصلي اجراي طرح هاي پاکسازي ، افزایش احساس 

امنیت اجتماعي است.

توقیف 99۰ دستگاه خودرو با پلاک مخدوش 
رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي استان گفت: از ۱۸ فروردین ماه امسال تاکنون 
۹۹۰ دستگاه خودرو با پلاک مخدوش در اســتان اصفهان توقیف شده است. 
سرهنگ  محمدرضا محمدی  بیان داشت: از ۱۸ فروردین ماه تاکنون در راستاي 
اجراي طرح محدودیت هاي کرونایي، بیش از ۱۳ هزار خودروي پلاک مخدوش 
جریمه شدند.وی افزود: همچنین ۱۶۰۰ خودرو به همین دلیل توسط دوربین ها 
و مامورین پلیس شناسایي، احضار و توقیف سیستمي شده اند.رئیس پلیس راهور 
اصفهان با اشاره به توقیف ۹۹۰ خودرو با پلاک مخدوش ادامه داد: دستکاري و 
مخدوش کردن پلاک ها یک رفتار غیراخلاقي از نظر قانوني جرم محسوب مي 
شود؛ چرا که باعث تضییع حقوق شهروندي مي شوند.سرهنگ محمدی خاطر 
نشان کرد: طبق قانون خودروهای پلاک مخدوش از ۳ تا ۶ ماه توقیف می شوند ، 
رانندگان آنها به مراجع قضائی معرفی و از رانندگی به مدت ۳ ماه محروم می شوند.

محموله میلیاردی به مقصد نرسید 
فرمانده انتظامي شهرستان نایین از کشــف محموله ای کالای قاچاق به ارزش 
۵ میلیارد و ۴۰۰ میلیون ریال خبر داد. ســرگرد هادي کیان مهر   بیان داشت: 
مامورین انتظامي ایستگاه بازرسي شهید شــرافت حین انجام ماموریت به یک 
دستگاه کامیونت مشکوک و آن را متوقف کردند.وي افزود: پس از بازرسي دقیق از 
این خودرو ۳ یخچال ، ۲۳ دوچرخه ، ۱۱ حلقه لاستیک کامیون ، ۶۷ ثوب لباس ، 
۴۷ کیلو پارچه ، ۴۵۰ عینک ، ۹ کولر گازي ، ۳ ماشین لباسشوئي و ۳۶ تکه ظروف 
آشپزخانه فاقد مدارک گمرکي و قانونی کشف شد.فرمانده انتظامی شهرستان 
نایین ادامه داد: ارزش محموله کشف شده توسط کارشناسان مربوطه ۵ میلیارد 
و ۴۰۰ میلیون ریال اعلام شده است.وی با اشاره به ۲ نفر در این رابطه و تحویل 
آنها به مراجع قضائی خاطر نشان کرد: قاچاق کالا و ارز به تولیدات داخلي کشور 
ضربه مستقیم مي زند که پلیس با تمام توان در برابر این پدیده شوم ایستاده است.

دستگیری سارقان محموله روغن صنعتی 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی اســتان از دســتگیری ۲ سارق حرفه 
ای که اقدام به ســرقت محموله ای از روغن های صنعتی بــه ارزش ۹ میلیارد 
ریال کرده بودند خبر داد. سرهنگ  حســین ترُکیان  بیان داشت: در پي اعلام 
شــکایت یکی از مؤسســات حمل و نقل مبنی اینکه ۳ دســتگاه تریلر حامل 
محموله روغن های صنعتی که متعلق به یکی از شــرکت هایی صنعتی فعال 
در استان اصفهان در جاده مورد سرقت قرار گرفته بلافاصله موضوع در دستور 
 کار کارآگاهان پلیس اگاهی اســتان اصفهان قرار گرفت.وی افزود: پس از انجام 
تحقیقــات گســترده توســط کارآگاهــان و رد یابــی هوشــمندانه 
خودروها و اســتعلام های صــورت گرفته ســرانجام یکــی از تریلــر ها در 
 یکــی از مناطق شــمالی شــهر اصفهان کــه در این مــکان رها شــده بود 

کشف شد.
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اگر فاصله بین دو دوز 
 واکسن زیاد شد

 چه کنیم؟
متخصــص بیماری های عفونی 
به پاره ای از پرســش ها در مورد 

تزریق واکسن کرونا پاسخ گفت.
محمدرضا شیرزادی متخصص 
بیماری های عفونی در پاســخ 
به این پرســش که اگر فردی در 
مرحله اول واکسیناسیون کرونا  
واکسن آسترازنکا تزریق کرده، در 
صورتیکه  فاصله زمانی استاندارد 
طی شود و واکســن آسترازنکا 
موجود نباشد چه کاری باید انجام 
دهد؟ گفت: این فرد حتی الامکان 
باید صبر کند تا واکسن آسترازنکا 
موجود شود در غیر اینصورت اگر 
بخواهد پروتکل واکسیناسیون 
خود را تغییر داده و از سینوفارم 
استفاده کند باید مجددا دُز اول 
ســینوفارم را تزریــق کند و در 
فاصله ای استاندارد دُز دوم از این 

واکسن را هم تزریق نماید.
وی افزود: فاصله های استاندارد 
بیــن دو دُز اول و دوم معمــولا 
بهترین زمــان تزریق اســت و 
می توان پس از آن هم به تزریق 
اقدام کرد. مگر اینکه انقدر زمان 
از تزریق گذشته باشد که واکسن 

خاصیت خود را از دست بدهد.
متخصــص بیماری های عفونی 
کشــورمان در مــورد بیماران 
صرعی گفت: آنها در گروه اولویت 
هســتند و باید بــرای دُز دوم از 
همان واکســن دُز اول استفاده 
کنند مگر اینکه در واکسیناسیون 
مرحله اول دچار عوارض شدید 
شده باشند که در اینصورت باید 

واکسن خود را تغییر دهند.
از  بعــد  تاکیــد کــرد:  وی 
واکسیناسیون مصرف ویتامین 
منعی ندارد اما نباید در مصرف 
آن زیــاده روی کــرد.  ویتامین 
هــای گــروه  B  و C محلول در 
آب هســتند که مقــدار اضافی 
آن از طریق ادرار دفع می شــود 
اما ویتامین هــای E و  Dو  Aکه 
محلــول در چربی هســتند با 
مصرف زیاد چــون از بدن دفع 
نمی شوند فرد را دچار سرگیجه 
و ضعف مــی کننــد. قرقره آب 
نمک رقیــق می تواند به صورت 
مکانیکی میکروب ها را کم کند 
ولی با فاصله کمتر از 2 ســاعت 
دوبــاره میکروب ها در گلو جمع 
می شــوند. نکته دیگــر اینکه 
شستشــوی گلو هیچ ربطی به 
تزریق واکســن نــدارد. اما بهتر 
اســت اینکار به صــورت مداوم 

انجام شود.
شیرزادی با اشاره به اینکه واکسن 
وضعیت ایمونولوژیــک بدن را 
تحریک می کند گفت: بهتر است 
پس از تزریق واکسن تغذیه خوبی 
داشته باشیم و مایعات بیشتری 
استفاده کنیم.وی درباره بیماران 
دیابتی گفت: این گــروه هم در 
اولویت  واکسن هســتند و باید 
بدون در نظر گرفتن سن به تزریق 
اقــدام کنند.شــیرزادی گفت: 
ارزیابی آنتی بادی دلیلی بر اینکه 
بدن فرد ایمن شده یا نه نیست. 
همه باید از دو دز واکسن استفاده 
کننــد.وی خاطرنشــان کرد: 
افرادی که سینوزیت دارند باید 
آنتی بیوتیک مصرف کنند ولی 
برای تب ناشــی از واکسن نباید 
به صورت سرخود آنتی بیوتیک 
مصرف کرد بلکه باید استامینوفن 
خورد.متخصــص بیماری های 
عفونــی کشــورمان در ادامه با 
اشاره به افرادی که واکنش های 
حساسیتی شــدید دارند گفت: 
اصولا توصیه می شود این افراد 

واکسن تزریق نکنند.
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خروج هرگونه واکسن کرونا از ایران ادعای کذب است
سخنگوی سازمان غذا و دارو گفت: خروج هرگونه واکسن کرونا از ایران ادعای کذب است و مقصود و انگیزه گوینده از نشر این مطلب کذب در شرایط 

حاضر مشخص نیست.
کیانوش جهانپور در واکنش به اظهارات معاون قرارگاه پدافند زیستی مبنی بر تولید ماهانه دو میلیون دوز واکسن اسپوتنیک در ایران و انتقال آن 
به روسیه افزود: اظهارات ایشان کذب محض بوده و هنوز طرف روسی محصول تولید شده اولیه واکسن اسپوتنیک لایت تولیدی شرکت خصوصی 

ایرانی را برای تولید انبوه تحت لیسانس تایید نکرده است.
وی اظهار داشت: واکسن اسپوتنیک لایت بصورت بچ تست یا محموله اولیه تولید شده و هفته هاست در انتظار تایید نهایی موسسه گامالیا روسیه برای 
ورود به چرخه تولید انبوه است و خروج و ورود هر نوع واکسن مستلزم مجوز سازمان غذا و دارو خواهد بود که چنین چیزی تاکنون در مورد واکسن 

های کرونا از جمله واکسن اسپوتنیک وی صادر نشده و اظهارات نامبرده صحت ندارد.
 محمد کریمی نیا معاون قرارگاه پدافند زیستی کشور گفته بر اساس قرارداد بین ایران و روسیه برای تولید واکسن اسپوتنیک، توافق شده است که 

»واکسن اسپوتنیک در ایران تولید و به روسیه تحویل شود« و اکنون این کار انجام می شود.
وی  در گفت وگو با یک نشریه، با تاکید بر اینکه ستاد ملی مقابله به کرونا در ایران »استراتژی ندارد« و لجاجت بر اشتباهات باعث مرگ و میر گسترده 

شده، قرارداد روسیه برای تولید واکسن در ایران را درست و »استراتژی خیلی خوب« دانسته است.

برای فرار از قارچ سیاه نزدیک باغچه ها، میوه های پوسیده و ساختمان های قدیمی در حال تخریب نروید
 یک متخصص داخلی با اشاره به افزایش موارد بیماری قارچ سیاه در زمان شیوع سویه دلتا، گفت: یکی از مواردی که بیماری قارچ سیاه 
در افراد ظاهر می شود، بیماران کرونایی دارای نقص سیستم ایمنی و مصرف کننده کورتون است لذا در سویه دلتا که میزان سرایت و 
بیماران افرایش پیدا کرده، موارد مربوط به بیماری قارچ سیاه بیشتر دیده می شودمحمد دادجو اظهار کرد: قارچ ممکن است به صورت 
طبیعی در مجاری تنفسی هر فردی وجود داشته باشد اما با توجه به نرمال بودن سیســتم ایمنی افراد، این قارچ به خودی خود ایجاد 
بیماری نمی کند.وی با بیان اینکه افراد عادی به این بیماری مبتلا نمی شوند، گفت: افرادی که کورتون مصرف می کنند، شیمی درمانی 
می شوند، پیوند مغز استخوان کرده اند و افراد مبتلا به بیماری های تضعیف کننده سیستم ایمنی بدن مانند کرونا که مجبور به استفاده 
از کورتون می شوند، در معرض ابتلا به بیماری قارچ سیاه هستند.این متخصص داخلی با تأکید بر اینکه این بیماری به هیچ عنوان مسری 
نیست، افزود: این بیماری نه بین انسان با انسان و نه بین حیوان با انسان سرایت پیدا نمی کند.دادجو در خصوص علت نام گذاری این 
بیماری، گفت: علت نام گذاری قارچ سیاه، تغییر رنگ سیاهی است که در بافت به علت نرسیدن خون و مردن آن بافت ایجاد می شود. 

دادجو در ادامه تصریح کرد: اگر این بیماری زود تشخیص داده شود، با درمان های خوراکی، تزریقی و جراحی قابل کنترل است.
وی با اشاره به اینکه این قارچ در محل زندگی همه وجود دارد، گفت: بهتر است در این ایام در باغچه ها و گل و گیاه، میوه های پوسیده و 

ساختمان های قدیمی در حال تخریب حضور نداشته باشیم.

تهران در هفته گذشته، وضعیت پیچیده ای را تجربه کرد. با نرسیدن 
محموله جدید واکسن در روزهای گذشــته، مراکز واکسیناسیون 
پایتخت، بار دیگر، با صف های طولانی از متقاضیان واکسن این بار برای 

دریافت دوز دوم واکسن، مواجه شدند.

همشهری
گزارش

ISFAHAN
N E W S

مراکــز  از  بســیاری   
واکسیناســیون، زودتر 
از موعــد مقــرر ذخیره 
واکســن را تمام کردند، 
برخی از مراکــز هم تنها 
واکســن برکــت تزریق 
می کردند و تعدادی دیگر 
هم به دلیل نرسیدن واکسن، تعطیل 
کــرده بودند. بخــش قابل توجهی از 
مراجعه کنندگان، متقاضیان دوز دوم 
واکسن اند. آنها اغلب سینوفارم تزریق 
کرده اند و دوز دوم را هم باید از همان 
برند تزریق کنند. کمبود واکســن را 
وزیر جدید بهداشت هم تأیید می کند. 
بهرام عین اللهی، نگران وضعیت شیوع 
کرونا در آبان اســت و تأکید می کند 
که باید تا آن زمان، واکسیناســیون 
با سرعت انجام شود. روز گذشته او از 
برطرف شدن مشکل تامین واکسن از 
این هفته خبرداد. اشاره او به واردات 
دو محمولــه واکســن در روزهــای 
گذشــته اســت. دیروز، سخنگوی 
گمرک اعلام کرد محموله 5میلیون 
دوزی واکسن وارد ایران شده. با ورود 
این محموله رکورد واردات واکسن به 
ایران شکسته شد. یک روز قبل از آن 
هم، سخنگوی ســازمان غذا و دارو از 
ورود ســومین محموله واکسن کرونا 
از کوواکس خبــر داد. به گفته او، این 
محموله شامل یک میلیون و ۴۴۹هزار 
و ۶۰۰دوز واکســن آسترازنیکاست. 
گفته می شود قرار است این محموله 
از آسترازنیکا برای دوز دومی هایی که 
قبلا این واکسن را دریافت کرده اند، 
تزریق شــود. روند واکسیناســیون 
در ایران هنوز منظم و ســازماندهی 
اصولی نشده و این در حالی است که 
جمعیت هدف تعیین شده نزدیک به 
۶۰میلیون نفر است و به گفته معاون 
درمان ستاد مقابله با کرونای تهران، 
باید هر ۶ تــا ۹ماه، بــار دیگر، تمام 
جمعیت واکســینه شــوند. براساس 
اعلام نادر توکلی، با واکسیناســیون 
افراد بالای ۶۰ســال، میــزان مرگ 
در گروه ســنی ۴۰ تا ۶۰ســال بالا 
رفته اســت. بیــش از 7 مــاه از آغاز 
واکسیناسیون با اولویت کادردرمان 
در ایران می گذرد و براســاس اعلام 

وزارت بهداشت، تنها حدود ۹میلیون 
و 5۰۰هزار نفــر دوز دوم را دریافت 

کرده اند.
صف های طولانی مقابل درهای 

بسته
در مرکز واکسیناسیون پارک ترافیک 
میدان پونک، از صبح روز پنجشــنبه 
تزریق واکســن متوقف شــده بود، 
براســاس اطلاعیه هایی که به صورت 
یک تکه کاغذ بر دیوار نصب شــده، 
این مرکز به مدت دو روز تعطیل است. 
خیلی ها بی اطلاع از ایــن وضعیت، 
به مرکز آمده اند تا دوز دوم شــان را 
تزریق کنند؛ »همراه همسرم دوز اول 
را همین جا زدیم اما چهارشــنبه که 
نوبت تزریق دوم بود، گفتند واکسن 
تمام شده و تا شنبه هم خبری نیست. 
امروز هم آمدم شــاید کسی باشد که 
درباره فردا پاســخی بدهد.« این را 
مرد ســالخورده ای که کارت ملی و 
واکسن اش را نشان می دهد، می گوید. 
او می گوید نمی توانــد به مراکز دیگر 
برود، هر جا رفتــه قبولش نکرده اند. 
گفته اند باید همــان مرکز دوز دوم را 
تزریق کند؛ »نمی توانم تمام شهر را 
بگردم.« تنها این مرکز تعطیل نبود، 
مراکز تزریق واکســن خودرویی در 
خیابان ستاری هم تعطیل بود، با این 
حال برخی همچنان صف کشــیده و 
منتظر پاسخگویی یکی از مسئولان  
نشسته بودند. آن ســوی خیابان اما 
مرکز دیگری، درهــای حیاطی را باز 
کرده بود برای تزریق واکســن. آنجا 
صف های طولانــی بدون خــودرو، 
تشکیل شده بود. آن ســاعت از روز، 
ایــن مرکز تنهــا ۴۰۰دوز واکســن 
سینوفارم آن هم برای تزریق دوز دوم 
داشــت، اما جمعیتی بسیار بیشتر از 

ذخیره واکسن در صف ایستاده  بودند 
به امید رسیدن واکسن های جدید. جز 
ســینوفارم، این مرکز، واکسن برکت 
هم داشــت.  یکی از مســئولان این 
مرکز که فهرست بلندبالایی از اسامی 
متقاضیان واکســن را در دست دارد، 
می گوید قرار است تعدادی واکسن به 
این مرکز فرستاده شود اما هنوز قطعی 
نیست؛ »به ما گفته اند تا روز سه شنبه 
این هفته، از سینوفارم، به ویژه برای 
تزریق دوز اول خبری نیست و ما هم 
همین را به مردم می گوییم. بیایند سر 
بزنند اگر واکسن بود، تزریق می کنیم 
اگر نه که تا همان سه شــنبه منتظر 

بمانند.
صدور کارت دیجیتال واکســن 

کرونا برای تردد در شهر
 کیانوش جهانپور، سخنگوی سازمان 
غذا و دارو درباره توجــه بیش از حد 
متقاضیان واکســن برای تزریق برند 
خارجی و  میزان اســتقبال مردم از 
واکسن برکت  می گوید که تا همین 
حالا استقبال خوبی از واکسن برکت 
شده است. به گفته او، تا روز پنجشنبه 
هفته گذشــته، نزدیک به 5میلیون 
دوز واکسن از شــرکت برکت تحویل 
داده شــده و از این میزان 2میلیون 
و 1۶5هــزار و ۶۶5دوز در نوبت اول 
و ۶75هــزار و ۶1۴دوز هم در نوبت 
دوم تزریق شــده اســت. او در پاسخ 
به این ســؤال که چرا اقداماتی برای 
استقبال بیشتر از واکسن برکت انجام 
نمی شود، توضیح می دهد: »با توجه 
به موجودی این واکســن، هم اکنون 
شاهد استقبال مردمی بیشتر از عرضه 
هستیم. به تدریج برای استقبال از این 
واکســن پیش خواهیم رفت چراکه 
کیفیت این واکسن مورد تأیید است 

و در آینده شاهد اســتقبال بیشتری 
از این واکســن و دیگر واکســن های 
ایرانی خواهیم بود.« در یکی دیگر از 
مراکز واکسیناسیون در غرب تهران 
که روز پنجشنبه نســبتا شلوغ بود، 
جوانی همراه مادرش بــرای تزریق 
دوز دوم آمده و منتظر واکسن بود. او 
می گوید: »من و چند نفر از دوستانم 
حاضریم واکسن برکت هم بزنیم اما 
نوبت سن ما نشــده است، مسئولان 
چند مرکز برای تزریق این واکســن 
اعلام کنند تا افراد بدون محدودیت 
سنی، درصورت تمایل این واکسن را 

تزریق کنند.«
 نمی توان بــرای دوز دومی ها 

واکسن ذخیره کرد
عاطفه عابدینــی، دبیر کمیته علمی 
ســتاد ملی مقابله با کرونا می گوید 
که نمی تــوان بــرای دوز دومی ها از 
ابتدا واکسن ذخیره کرد: »نگهداری 
واکسن هایی مثل سینوفارم به مدت 
یک ماه برای دردسترس بودن تزریق 
دوم کاری علمــی نیســت و حتــی 
ســازمان جهانی بهداشــت هم این 
مســئله را تأیید نمی کند.« به گفته 
او، تأکید ســازمان جهانی بهداشت 
بر واکسیناســیون نوبت اول اســت، 
اینکه برای نوبت دومی ها، واکســن 
ذخیره شود، اشــتباه است. او درباره 
درخواست گروهی از جمعیت عمومی 
جوان، بــرای تعیین مراکــز تزریق 
واکسن برکت بدون محدودیت سنی، 
می گوید: »این اقدام منطقی نیست، 
باید براساس سند ملی واکسیناسیون 
تزریق انجام شود. اگر کسی از برکت 
استقبال نمی کرد، شــاید این اتفاق 
می افتاد اما حالا هم اســتقبال از این 

واکسن کم نیست.«

پایان سرگردانی دوز دومی ها
یک محقق حوزه سلامت عنوان کرد

آرامش، کلید طلایی برای غلبه بر کرونا
یک محقق حوزه ســلامت گفت:کلید موفقیت برای حفظ سلامتی 
و پیروزی بر کرونا، حفظ آرامش است؛ مردم در کنار رعایت دستور 
العمل های بهداشــتی، باید آرامش خود را حفظ کنند و وقتی همه 

نکات را رعایت کرده اند، استرس به خود راه ندهند.
 حسام الدین خضری، محقق حوزه سلامت گفت:کلید موفقیت برای 
حفظ سلامتی و پیروزی بر کرونا، حفظ آرامش است؛ مردم در کنار 
رعایت دستور العمل های بهداشــتی باید آرامش خود را حفظ کنند 
و وقتی همه نکات را رعایت کرده اند و یــا در معرض خطر نبوده اند، 

استرس به خود راه ندهند.
وی بیان کرد: بخش عمده ترس نشــات گرفته از ابهام است اما اگر 
اطلاعات درستی داشته باشــیم نمی ترسیم. همه ما می دانیم که در 
حال حاضر تنها راهکار برای مقابله با کرونا، رعایت دستورالعمل  های 
بهداشتی است که به ما کمک می کند کرونا نگیریم؛ پس ضمن رعایت 
نکات بهداشتی نباید ابهامی داشته باشیم تا بترسیم. تعداد افراد در 
کشور که کرونا نگرفته اند بیشتر از کسانی هستند که به این ویروس 

مبتلا شده اند.
محقق حوزه سلامت تصریح کرد: زمانی که پیک  های کرونا در کشور 
اتفاق می افتد در خانه ماندن توصیه می شود که در اوج پیک اهمیت 
زیادی پیدا می کند؛چون آنقدر تعداد مبتلایان در پیک زیاد است که 

هرجا حضور یابیم ممکن است با تعداد زیادی مبتلا برخورد کنیم.
خضری یادآور شــد: در زمان پیک رعایت نکــردن حتی دو دقیقه 
دستورالعمل ها ممکن است باعث ابتلا شود؛ پس بهتر است رعایت 
دستور العمل های بهداشتی را وظیفه خود بدانیم و جانمان را نجات 

دهیم.
وی توصیه کرد: برای اینکه بعد از ابتلا به کرونا حال افراد بهتر شود 
حضور در یک طبیعت دنج با فاصله از دیگران و استنشاق هوای آزاد 

می تواند مفید باشد.
این محقق حوزه سلامت متذکر شــد: اعلام کردن نام واریانت ها و 
اطلاعات آماری دقیق از آن ها هیچ کمکی بــه کنترل آن نمی کند؛ 
بنابراین دلیلی ندارد حرف هــای تخصصی درباره جهش های جدید 
ویروس را در اختیار مردم قرار دهند. اگــر مدام خبر بدهیم فقط به 
افراد اســترس می دهیم، اعلام کردن اطلاعات کاری ندارد؛ کنترل 

آن مهم است.
خضری ادامه داد:ویروس ها برای تداوم حیات جهش می کنند اما یک 
ویروس هرچه جهش کند ضعیف می شــود؛ این به این معنا نیست 
که کرونا دارد تمام می شــود اما وقتی می بینیم تعداد مبتلایان زیاد 
می شود اما فوتی ها به نسبت آن کمتر از قبل است نباید با اطلاعات 

دادن به مردم استرس را زیاد کنیم.
وی اظهار داشت: واکســنی که تزریق می شود یک بیماری و حریف 
تمرینی است. اگر کرونا داشــته باشیم و واکســن بزنیم بدن با دو 
بیماری باید بجنگد که ممکن است توان دفاعی خود را بر روی مقابله 

با واکسن بگذارد و برای مقابله با ویروس اصلی ضعیف تر عمل کند.
این محقق حوزه ســلامت تصریح کرد: در نتیجه فرد به درجه های 
خطرناک ویروس کرونا مبتلا شود؛به همین دلیل نباید هنگام ابتلا 
به بیماری این واکســن را دریافت کرد اما اگر فرد از چهار روز قبل 
علائم خاصی نداشته باشد نیاز به دادن تست نیست و می تواند واکسن 

تزریق کند.
خضری افزود: برخی می گویند اگر واکســن بزنیم تا دو سال دیگر 
همه می میریم اما طول عمر موادی کــه از طریق تزریق وارد بدن ما 
می شود به اندازه دو سه سال ماندگار نیست که چنین فرضیه ای قابل 

بررسی باشد.

گزارش

»نگهداری 
واکسن هایی مثل 
سینوفارم به مدت 

یک ماه برای 
دردسترس بودن 
تزریق دوم کاری 

علمی نیست و حتی 
سازمان جهانی 

بهداشت هم این 
مسئله را تأیید 

نمی کند.«

سبک زندگی

فواید دمنوش ها برای سلامتی
قرن هاست که دمنوشهای گیاهی وجود دارند. 
دمنوش های گیاهی از میوه های خشک، گل ها، 

ادویه ها یا گیاهان تهیه می شوند.
این بدان معناست که دمنوش های گیاهی می توانند طیف وسیعی از عطرها و 
طعم ها را داشته باشند و گزینه ای وسوسه انگیز برای نوشیدنی های شیرین یا 
آب باشند.برخی از دمنوش های گیاهی علاوه بر خوشمزه بودن، خاصیت تقویت 
کنندگی سلامتی نیز دارند. در حقیقت، صدها سال از انواع دمنوش های گیاهی 

به عنوان داروهای طبیعی برای انواع بیماری ها استفاده می شده است.
در اینجا لیستی از دمنوش گیاهی سالم برای شما آورده شده است.

1.دمنوش بابونه
چای بابونه مزایای زیادی دارد، از جمله موارد زیر:

کمک به خواب راحت
کاهش اضطراب
کاهش قند خون

کاهش التهاب
درمان سرماخوردگی

2.چای زنجبیل
خود زنجبیل تازه یک غذای فوق العاده قوی است. وقتی زنجبیل به چای تبدیل 
می شود، یک نوشیدنی گرم و آرام بخش می شود که دارای مزایای سلامتی 

زیادی است. مزایای سلامتی چای زنجبیل شامل موارد زیر است:
کمک به گوارش

کاهش سوزش سر دل
کاهش التهاب

بهبود گردش خون
پشتیبانی سیستم ایمنی

3.چای سبز
چای سبز برای کسانی مفید است که دوست دارند در طول روز کافئین کمی 
مصرف کنند. کافئین علاوه بر اینکه به شما انرژی می دهد، دارای اثرات فوق 
العاده ای در تقویت سیستم ایمنی بدن است، و میزان کافئین چای سبز نسبت 

به قهوه و چای سیاه کمتر است. مزایای سلامتی چای سبز عبارتند از:
بهبود عملکرد مغز
افزایش متابولیسم

تقویت سیستم ایمنی بدن
ارتقای سلامت دندان
کاهش خطر سرطان

4.چای رزماری
رزماری که به عنوان یک گیاه خوش طعم شناخته می شود، در واقع دارای فواید 
بسیار زیادی برای سلامتی است و گزینه ای عالی برای دم کردن است. برخی از 

مزایای چای رزماری برای سلامتی عبارتند از:
کاهش التهاب

بهبود هضم غذا
تقویت حافظه

جلوگیری از پیری مغز
کاهش خطر ابتلا به سرطان

5.چای اکالیپتوس
همه ما اکالیپتوس را به عنوان یک گیاه معطر عالی می شناسیم، اما به عنوان یک 

ماده هضم کننده نیز دارای مزایای تأثیرگذار است، از جمله موارد زیر:
پشتیبانی سیستم تنفسی

کاهش التهاب
خواص ضد باکتریایی

کاهش قند خون
افزایش سلامت دندان

6.دمنوش نعنا
نعنا از قدیمی ترین داروهای گیاهی است. یونانیان باستان 
برای افزایش قوای جســمانی خود برگ نعنا را روی بازو 
می مالیدند. این دمنوش به تقویت معده کمک می کند، 

ضدتشنج و سرفه، آرامبخش و درمان کننده سرماخوردگی و آنفلوآنزاست و به 
رفع سکسکه، حالت تهوع و رفع قولنج و درد معده کمک می کند. یک فنجان 
چای گرم نعنا سینه درد را آرام می کند و توصیه می شود، برای رفع گلو درد، چای 
آن را غرغره کنید. دمنوش نعنا اگر همراه عسل خورده شود، دارویی مناسب و 

بی خطر برای برطرف کردن ضعف جسمانی است.
7.دمنوش مریم گلی

دمنوش مریم گلی به دلیل خواص دارویی بسیار شناخته شده است و تحقیقات 
علمی برای حمایت از چندین فواید سلامتی آن، به ویژه برای سلامت مغز، 

آغاز شده است.
تعدادی از مطالعات نشان داده است که مریم گلی برای عملکرد شناختی مفید 
است و همچنین در برابر اثرات پلاک های درگیر در بیماری آلزایمر موثر است.

علاوه بر این، به نظر می رسد مریم گلی مزایای شناختی را برای بزرگسالان 
سالم نیز فراهم می کند. 

 
بعــلاوه، یــک 

مطالعه کوچک انســانی نشان داد که 
دمنوش مریم گلی سطح چربی خون را بهبود می بخشد، در 

حالی که یک مطالعه دیگر روی موش ها نشان داد که دمنوش مریم گلی از ابتلا 
به سرطان روده بزرگ محافظت می کند.

همانطور که قبلا گفتیم، دمنوش ها دارای خواص زیادی هستند. این موارد تنها 
چند مورد از چای های گیاهی هستند. چای های گیاهی دارای خواص روحی 
و جسمی هستند. همچنین، مزایای چای گیاهی ممکن است شامل کاهش 
التهاب، کاهش استرس، حمایت از سیستم ایمنی بدن و موارد دیگر باشد. چای 
یک افزودنی عالی برای برنامه غذایی سالم است، اگرچه تحقیقات بیشتری برای 

شناسایی همه فواید آن مورد نیاز است.
ioraprimarycare.com

پریسا جمدی
مترجم
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Power plants in Gilan 
Province generated 1.5 
million megawatt-hours 
of electricity between July 
23 and August 22, of which 
35% were delivered to the 
neighboring provinces, a 
deputy manager of the 
provincial power company 
said.“Of the total production, 
1 million MWh were 
consumed in the province 
and the balance [500,000 
MWh] were supplied to 
Mazandaran, Ardabil, 
Zanjan and Qazvin,” Mohsen 
Babazadeh was also quoted 

as saying by the Energy 
Ministry’s news portal.
There are 12 power stations 
in this northern province, 
two of which are combined-
cycle (Paresar and Rasht) 
and five are hydroelectric 
(Talesh, Bijar, Tarik, 
Sefidroud and Loshan). 
In addition, the province 
has three small-scale power 
plants with distributed 
generation systems (Gil and 
Caspian) and a combined 
heat and power (CHP) plant 
in Bandar Anzali Free Trade 
Zone.

 Iran 
expresses 
readiness 
to expand 
scientific 
cooperation 
with Islamic 
countries
The Ambassador of 
the Islamic Republic 
of Iran to Pakistan 
has announced 
readiness to expand 
cooperation with 
member countries of 
the Organization of 
Islamic Cooperation 
(OIC) in the field 
of science and 
technology.
Mohammad Ali 
Hosseini met with 
Dr. Mohammad 
Iqbal Choudhary, the 
Coordinator General 
of the Standing 
Committee on Science 
and Technology of 
the Organization of 
Islamic Cooperation 
(COMSTECH) in 
Islamabad on Friday.
The two sides 
discussed the activities 
of the COMSTECH, as 
well as its plans to 
develop science and 
technology projects 
among the member 
countries of the 
Organization of 
Islamic Cooperation.
Close cooperation in 
creating science and 
technology parks 
and improving the 
level of activity of 
the existing parks by 
using the capacities of 
the Islamic Republic 
of Iran with other 
member countries of 
this committee were 
other topics discussed 
in this meeting.
The ambassador of 
Iran and the Secretary 
General of the Standing 
Committee on Science 
and Technology of 
the Organization of 
Islamic Cooperation 
also discussed the 
exchange of students 
and the expansion of 
cooperation between 
the universities of the 
member countries of 
the OIC.
Iran expresses 
readiness to expand 
scientific cooperation 
with Islamic countries
On May 22 this year 
Iqbal Choudhary 
had briefed the 
Iranian ambassador 
about all activities of 
COMSTECH and plans 
for the development 
of Science and 
Technology projects 
in OIC member states.
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A y a t o l l a h 
Khamenei depicted 
economy as the 
most important 
priority of the 
Islamic country, 
u n d e r l i n i n g 
the necessity of 

differentiating between 
economic woes and the 
need for lifting sanctions 
by foreign powers.
The Supreme Leader 
also stipulated that all 
capacities of the country 
should be utilized 
in order to improve 
economic situation; 
thus, the administration 
of President Ebrahim 
Raisi stressed that it 
will continue efforts to 
finalize negotiations 
on revival of the 2015 
nuclear deal along with 
pursuing an economy-
oriented strategy.
Iran's newly-appointed 
Foreign Minister Hossein 
A m i r a b d o l l a h i a n 
underlined that the 
Islamic Republic is 
willing to cooperate 
with emerging economic 
powers in a bid to 
improve Iranians' life 

standard and trade in 
international level.
Emphasizing on balanced 
foreign policy, the top 
diplomat believes that 
Iran should not focus on 
a particular geography, 
and it should have active 
economic presence in all 
continents.
Economic diplomacy and 
international trade will 
form 40 percent of the 
foreign policy program of 
the 13th administration 
in Iran, Amirabdollahian 
noted, adding that the 
policy-makers will focus 
on developing private 
sector, non-oil export, 
tourism industry, food 
security, and supply of 
foreign exchange.
Reza Nourian, economic 
attaché of Iran's embassy 
in London, argued that 
Iranian expatriates are 
one of the valuable assets 
of the Islamic Republic 
in other countries, who 

can play a great role 
in investing in Iranian 
economy.
For instance, over 400 
thousand Iranians are 
living in the UK, who are 
an eye-catching potential 
asset in this respect, 
Nourian said.
The expatriates can serve 
Iran's national interests, 
he noted, adding that 
Iranian specialists can 
contribute to economic 
projects through 
providing the country 
with their technical 
expertise and also invest 
in economic sector of the 
Islamic country.
As to tourism, the 
diplomat is of the opinion 
that religious tourism is 
one of the oldest and the 
most prosperous sorts of 
the industry in Iran and 
throughout the world in 
recent years, and that the 
Islamic Republic enjoys 
great potential to attract 

foreign tourists to visit 
different historical and 
religious monuments.
According to the 
economic representative, 
Iran should change its 
traditional marketing 
to find new ways such as 
holding trade exhibitions 
to sell Iranian products. 
Of course, attaching 
great importance to 
appropriate transport 
system and declining 
the costs as well as 
improving proper 
packaging in accordance 
with European standard 
will help boost foreign 
exchanges, he argued.
Nourian went on to say 
that economic diplomacy 
consists of internal and 
external levels, adding 
that domestic economy 
seems to be more 
important than foreign 
economic exchanges, 
which is a prelude to 
success in external level.

Economic activists play 
important role in Iran-
Russia ties: Envoy
Iran’s Ambassador in Moscow Kazem Jalali says 
that economic activists play an important role in 
development of Iran-Russia relations.
Jalali made the remarks in a meeting held in 
Moscow on Friday with Iranian businesspersons 
residing in Russia.
Russia has great agricultural capacities which 
Iranian businesspersons can use to further 
bilateral economic exchange, the ambassador 
said.Pointing to his visits to different provinces 
of Russia and his talks with provincial officials 
there, Jalali said that they are eager to have 
economic cooperation with Iran.
Such capacities, along with Iran’s growing ties 
with Russia, have created a golden opportunity 
for presence of the Iranian businesspersons 
and economic boom as well, the ambassador 
said while stressing the need to make use of that 
opportunity.The tradepersons, too, called for 
removing obstacles to transfer of money.
Touching upon North-South Transport Corridor, 
the ambassador said it plays a leading role in 
enhancing Tehran-Moscow trade exchange.
North–South Transport Corridor is a sea, rail, 
and road route expected to facilitate and boost 
exchange of goods between India, Russia, Iran, 
Europe, and the Central Asian states.
As Jalali noted, bright future awaits the Corridor 
after full completion.After its completion, 
northern Europe will be connected to East Asia 
through Iran, Azerbaijan, and Russia.
The first aim of implementation of the transport 
project is annual transit of five million tons of 
goods.About two years ago, Iran, Russia, and 
Azerbaijan signed an agreement on completion 
of North-South Transport Corridor project.

Markazi province exports 
over 207,000 ornamental 
fishes in 4 months
As announced by a provincial official, 207,451 
ornamental fishes have been exported from 
Markazi province, in the center of Iran, during the 
first four months of the current Iranian calendar 
year (March 21-July 22).Mohsen Shanaqi, the 
director-general of the province’s Veterinary 
Department, said the figure shows 43 percent 
rise as compared to the same period of time in the 
past year, when 144,280 ornamental fishes were 
exported from the province.While ornamental 
fishes are bred in most of the province’s counties, 
Markazi stands at the sixth place in the country.
As previously announced by an official with Iran 
Fisheries Organization (IFO), the value of Iran’s 
ornamental fishes export has increased 200 
percent during the first quarter of the current 
Iranian calendar year (March 21-June 21), as 
compared to the same period of time in the past 
year,Isa Golshahi, IFO’s director-general for 
quality improvement, processing, and market 
development, said that 85 tons of such fishes 
has been exported in the three-month period, 
indicating 608 percent growth in terms of weight 
as well.He named Iraq, Turkey, and Europe as the 
major export destinations of Iran’s ornamental 
fishes in the first quarter.
The official had previously announced that the 
country’s fishery export has increased nine 
percent during the first quarter of this year.
He said that over 28,000 tons of different types 
of fisheries worth over $52 million has been 
exported in the three-month period, indicating 
12 percent growth in terms of weight as well.

Iran pursuing economic diplomacy to 
promote global trade
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 Iran’s trade value 
predicted to grow €5bn 
by yearend
The head of Trade Promotion Organization 
of Iran (TPO) for Commercial Services 
Development Office said that it is predicted 
that value of foreign trade will experience a 
€5 billion growth by yearend (Mar. 20, 2022).
Speaking in an interview on Sat., Ehsan 
Ghamari said that country’s foreign trade is 
expected to hit €5 billion before termination 

of the current Iranian calendar year (to end 
March 20, 2022).
Turning to the increasing exports trend of 
the country despite sanctions and spread 
of the coronavirus, COVID-19, pandemic, he 
stipulated, “It is predicted that Iran’s value of 
foreign trade will hit €5 billion by the yearend 
both in terms of imports and exports.”Iranian 
President Ebrahim Raeisi emphasized 
adoption of appropriate and practical 
strategies for promoting and booming non-
oil exports at the Government Economic 
Coordination Headquarters, he said, adding 

that effective steps should be taken to return 
exports currency of exporters into the 
economy of country by adoption of practical 
policies and measures as well as offering 
incentive packages to spur development 
of non-oil exports.Emphasizing the need 
for taking appropriate strategies for the 
removal of existing obstacles facing activity 
of exporters and facilitating their activity, he 
reiterated, “Suitable ways should be paved 
for strengthening export of non-oil goods 
with the removal of obstacles and difficulties 
facing activity of exporters.”

He further mentioned 
the phase 11 
development project, 
saying: "Over the 
past 20 years, nearly 
80$ billion has been 
invested in South 
Pars, as a result of 
which the offshore 
section of this field 
has been completed 
except for the Phase 
11 which will be 
completed over the 
next two years."

Gilan Supplies Electricity to Neighbors

Supreme Leader of the Islamic Revolution 
Ayatollah Seyyed Ali Khamenei's emphasis on 
the need for promoting economic diplomacy 
during his first meeting with the 13th 
administration indicates the significance of 
this sort of diplomacy in Iran's foreign policy 
as a top urgent mechanism.



In a telephone 
c o n v e r s a t i o n 
with Chinese 
Foreign Minister 
Wang Yi on Friday, 
Amirabdollahian 
decried the US’ 

unilateralism as a threat to 
global peace and stability.
He also emphasized 
that the Iranian 
administration attaches 
special importance to the 
implementation of the 
25-year comprehensive 
strategic partnership 
agreement that was signed 
by Tehran and Beijing back 
in March.
Amirabdollahian also 
thanked China for backing 
Iran’s membership in the 
Shanghai Cooperation 
Organization (SCO).
He further stressed 
the importance of 

accelerating the delivery 
of millions of doses of 
COVID-19 vaccines that 
Iran had bought from 
China in order to be able to 
fight the pandemic.
The Chinese foreign 
minister, for his part, said 
Iran plays a constructive 
and leading role in 
regional developments 
and emphasized that 
Beijing is resolute on the 
expansion of ties with 
Tehran.
China believes that no 
obstacle at international 
levels can disrupt 
endurable Sino-Iranian 

relations, Wang said, 
expressing his country’s 
readiness to implement 
the 25-year strategic 
partnership agreement.
He emphasized that the 
international community 
has no option but to 
fight unilateralism and 
bullying.
The top Chinese diplomat 
also noted that his 
country would dispatch 
a large consignment of 
Sinopharm vaccines to 
Iran within the next few 
days, Press TV reported.
The Iranian and Chinese 
foreign ministers also 

stressed the importance 
of establishing an 
inclusive government 
in Afghanistan with the 
participation of all ethnics 
and groups, fighting 
terrorism and narcotics as 
an important priority and 
dispatching humanitarian 
aid as well as making 
efforts to keep border 
crossings open.
They finally held the 
US accountable for the 
current developments 
in Afghanistan as it has 
played a destructive role in 
the country over the past 
two decades.

Raisi prioritizes 
strengthening ties with 
neighboring states
The 13th administration of the Islamic 
Republic of Iran has shown its serious 
determination to improve relationships with 
neighboring and regional states, which will 
end up in a stable and secure region if other 
countries welcome such a stance.
President Ebrahim Raisi emphasized during 
his presidential campaign that he himself and 
his cabinet members will prioritize enhancing 
ties with regional and neighboring nations 
instead of having an eye on Western countries.
Raisi has constantly underlined the need for 
negotiations for resolving regional crisis and 
disagreements, saying that Tehran's foreign 
policy in his administration will be based on 
attaching more importance on expansion of 
mutual ties with neighbors.
In the inauguration ceremony, the new 
president said that the Islamic Republic sees 
the neighboring states as its own relatives, 
prioritizing the improve of relations with the 
neighbors.
The newly-appointed Foreign Minister 
Hossein Amirabdollahian along with 
representatives of nine other countries took 
part in a regional seminar to show support 
for Iraq.The foreign minister stated that the 
region needs regional sustainable security 
with the participation of the states of the 
region, and that the security will come true 
through mutual understanding and good 
neighborliness based on refusing interference 
of foreign countries.Iran has so far shown 
that rapprochement and enhancement 
of cooperation with regional countries is 
of utmost significance for the Islamic 
establishment. The collaborations will also 
pave the ground for working together to create 
a inter-regional security in order to end the 
military presence of American and European 
forces in the Persian Gulf region.
Coordination between Iraq and Iran led 
to holding three rounds of talks between 
representatives of Riyadh and Tehran in 
Baghdad to break the ice of relations between 
the two important states.
On the sidelines of the seminar in Iraq, 
the Iranian foreign minister noted that 
his Saudi counterpart congratulated new 
administration in Iran, calling for resumption 
of talks.As Supreme Leader of the Islamic 
Revolution Ayatollah Seyyed Ali Khamenei 
mentioned, the West and specially the US will 
bear no fruit. So, regional cooperation will help 
maintain security and stability in the region.

US’ Unilateralism Threatening World 
Peace: Iranian FM

Foreign Minister of Iran Hossein 
Amirabdollahian denounced the US 
government’s unilateralism as a threat to 
international peace and stability, expressing 
Iran’s opposition to foreign powers’ 
interference in the internal affairs of other 
states, such as China.
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FM spox: Washington has no choice but to respect Tehran
Foreign Ministry Spokesman Saeed Khatibzadeh said on Saturday that current US officials are 
taking the failed path of the previous administration, stressing that Washington needs to know 
that there is no way but to give up its sanctions addiction and to use respectful behavior and 
language towards Tehran.
Unfortunately, the current US officials are following the failed path of the previous 
administration, Iranian Foreign Ministry spokesman said in reaction to the United States 
Department of the Treasury's recent sanctions on four Iranians.
He continued that due to Iran's maximum resistance, the supporters of sanctions in the United 
States see their sanctions toolbox empty and this time, by resorting to Hollywood scenarios, they 
are trying to keep alive the sanctions atmosphere.
 Khatibzadeh added that Washington knows that it has no choice but to abandon its sanctions 
addiction and use use respectful behavior and literature towards Tehran.

Taliban says took control of important areas of 
Panjshir
A strategically important area of the defiant Panjshir province, Khenj, and the Anaba 
district have fallen to the Taliban, the movement's spokesman Bilal Karimi said on 
Saturday.
"The latest news says that Khenj, the most strategic area of Panjshir, and the Anaba area 
near the provincial capital have also been completely seized, leaving only the main 
building of the Abshar district," Karimi said, Sputnik reported.
Now, the Taliban have taken control of four districts of the province, he said, adding the 
forces are heading towards the provincial centre.Earlier, Sputnik news agency reported 
on Friday night that the province of Panjshir in Afghanistan had been completely taken 
over by Taliban forces, but Ahmad Massoud rejected the rumors of the fall of Panjshir and 
his escape and attributed it to the Pakistani media.

He emphasized 
that the 
international 
community has no 
option but to fight 
unilateralism and 
bullying.
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Iran 
Lambasts 
US 
Sanctions 
on 4 Citizens 
on Bogus 
Charges
The spokesperson 
for the Foreign 
Ministry of Iran 
deplored the US 
g o v e r n m e n t ’ s 
recent move to 
impose sanctions 
on four Iranians, 
saying the current 
US administration 
is repeating the 
failed policies of its 
predecessor.
In a statement 
on Saturday, 
Foreign Ministry 
S p o k e s p e r s o n 
Saeed Khatibzadeh 
denounced the US 
Department of the 
Treasury’s decision 
to sanction four 
Iranian nationals on 
the basis of bogus 
allegations.
“ U n f o r t u n a t e l y, 
the current US 
a u t h o r i t i e s 
are following 
the previous 
a d m i n i s t ra t i o n’ s 
failed approach,” he 
stated.
Khatibzadeh said 
those who support 
and benefit from the 
sanctions inside the 
US have found out 
that their “toolbox 
of sanctions” has 
become empty 
following Iran’s 
maximum resistance, 
which is why they 
have resorted 
to Hollywood-
style scenarios 
in an attempt to 
resuscitate the 
atmosphere of 
sanctions.
“Washington had 
better realize that it 
has no option but to 
give up its addiction 
to sanctions and use 
respectful language 
and manner 
towards Tehran,” 
the spokesman 
underlined.
The US Department 
of Treasury’s Office 
of Foreign Assets 
Control said in a 
press statement on 
Friday that it has 
sanctioned four 
Iranians, whom 
it described as 
intelligence officials, 
for alleged targeting 
of an Iranian-
American journalist 
and human rights 
activist living in the 
US.
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Ayatollah Khamenei 
Pays Tribute to Late 
Iranian General 
Firouzabadi

 Leader of the Islamic Revolution 
Ayatollah Seyed Ali Khamenei sent a 
message of condolence on the passing 
away of former chief of staff of the Iranian 
Armed Forces, Major General Hassan 
Firouzabadi.

In the message, released on Friday 
evening, Ayatollah Khamenei, the 
commander-in-chief of the Iranian 
military forces, paid tribute to the late 
general for his valuable struggle.
What follows is the text of the message, 
published by Khamenei.ir:
“In the Name of God, the Beneficent, the 
Merciful
I offer my condolences on the demise 
of my old colleague, Major General 
Dr. Sayyid Hasan Firouzabadi (may 
God bestow mercy upon him), to his 
respectable wife, children and other 
family members.His life was filled with 
valuable struggle. This included activities 
of resistance during the time he was a 
university student in Mashhad to his 
varied, extensive activities after the 
victory of the Islamic Revolution. These 
activities were in important areas such as 

Jihad Construction (Jihad Sazandegi), in 
departments affiliated with the Supreme 
Defense Council, in particular there was 
also his long period of service as the 
Chief of Staff of the Armed Forces, and 
finally there was his membership in the 
Expediency Council. These will serve 
as spiritual provisions for our diligent, 
public-spirited brother.
A spirit of devotion, religiosity, 
uprightness and consistency in 
remaining faithful to religion and 
revolutionary action were other salient 
features that were always a part of this 
respected brother. Such outstanding 
qualities will be a source of divine mercy 
and God’s satisfaction for him, God 
willing. I ask God, the Almighty, for His 
mercy and forgiveness for the deceased 
and patience and calm for his family 
members.

International relations expert said that in order to expand 
ties with its neighbors, Iran needs to have a combined plan 
on political, economic, scientific, technological, cultural and 
social areas in which the interests of neighbors have been 
considered.
Former Iranian representative in Organization of Islamic 
Cooperation Sabah Zanganeh said in an interview with 
IRNA on Saturday that new administration in Iran would 
face a challenge in its ties with neighbors, as the neighboring 
countries have their own political, economic, and cultural 
requirements.
For example, he noted, Saudi Arabia, the UAE and other GCC 
members are aligned with the Western countries and a US 
rejection might be a barrier in their path to cooperate with Iran.
Despite the close historical, cultural, social, and geographic 
ties between Iranian and Iraqi nations, Zanganeh underlined, 
Iran could increase even its cooperation with Iraq to a certain 
extent, as the US rejection, among others, is the most important 

the barriers in this path.
The former diplomat said that Iran-Iraq economic ties can 
grow to 60 billion dollars a year, but the US plays as the biggest 
hurdle against Iranian companies’ presence in Iraq’s oil 
project, so the number has been limited to 13 billion dollars 
annually.
He also mentioned Pakistan as another example, stating that 
Islamabad introduces itself as a friend of the Islamic Republic 
of Iran, but it avoids expanding ties beyond a particular cap.
Turkey was another example that Zanganeh pointed to, 
saying that Ankara, for example, buys Iran’s gas for domestic 
consumption, but when it comes to transiting Iranian gas to 
Europe, it is face with US rejection and Russia’s discontent.
Every one of Iran’s neighboring country has its own interests 
and requirements, the expert underlined, adding that Iran has 
to take into consideration these requirements and interests in 
order to establish a good tie with its neighbors.
He said that Iran’s current approach couldn’t make any 

transition; it 
has to formulate a combined 

plan on political, economic, scientific, technological, cultural 
and social areas and focus on relations with neighbors.
Zanganeh named a number of limitations in Iran’s economic 
ties with neighbors and emphasized that Tehran needs to 
define new formulas for its economic cooperation with 
neighbors, considering that the formula should meet both 
demands and interests of those countries.
He called on more emphasis on cultural and historical ties 
with nations in the region, stating that cultural ties can help 
optimize political-economic relations.

News

Expert says Iran needs to consider neighbors’ interests to 
expand ties with them



Iran shines in Int’l military police competitions in 
Serbia
The Guardian of Order international military police competitions as part of the 
International Army Games officially ended with Iranian team claiming the fourth 
place.Serbia gained the first place after five days of compact competition. Russia, 
Kazakhstan and Iran stood in the following places, in the contest that was held in 
Kraljevo city in Serbia.Serbia’s Minister of International Affair Alexandar Vulin gave 
an address in the closing ceremony of the competitions, praising Serbia’s armed forces 
being ‘among the greatest armies in the world.’In a sidelines event in Vrnjačka Banja 
city, Iran’s cultural attaché attended Army and Culture program, where an exhibition 
of Iranian cultural and artistic works was held and received greatly by visitors.

C o m m a n d e r - i n -
Chief of the Islamic 
Revolutionary Guard 
Corps said that the 
enemies did spare 
no efforts to put 
pressure on the Islamic 
Revelotuin and the 
Iranian nation.
Major General Hossein 
Salami made the 
remarks in his meeting 
with Iranian Defense 
Minister Brigadier 
General Mohammad-
Reza Gharaei Ashtiani 
on Saturday.
Emphasizing the 
efforts of the Armed 
Forces to upgrade the 
country's defense 
power, Salami said, 
"The enemies did 
spare no efforts to put 
pressure on the Islamic 
Revelotuin and the 
Iranian nation."
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The incredible first-person footage, 
apparently filmed from a GoPro mounted 
on a helmet, was posted to Instagram this 
week by Marine Corporal Mike Markland, 
giving a raw, unvarnished look at the hasty 
evacuation op. While Markland has since 
pulled down the eight-minute video – 
explaining that “important people … 
are forcing me to delete it” – the clip was 
archived and reposted elsewhere online, 
RT reported.
The video, which includes scenes 
edited together from lengthier footage, 
begins with American troops boarding 
a C-17 transport craft at an unspecified 
airfield. After apparently arriving in 
Kabul, armed Marines are seen taking up 
positions around the airport, some also 
milling around with fellow soldiers and 
interacting with Afghan civilians.
At one point in the clip, a moment 
of chaos was captured at the airport’s 
security perimeter, with a teeming crowd 
of civilians pushing up against rolls of 
concertina wire lining the area, while US 
servicemen fire smoke and crowd control 
munitions into the air. Another armed man, 
who does not appear to be an American 
soldier, is also seen firing his pistol at the 
ground just inches away from civilian 
bystanders.
Another scene of panic at the airport 
showed a man, dressed in civilian clothes, 
repeatedly bashing another man with the 
stock of his AK-47. It is unclear what role 
the man played in the airport security 
operation, or whether he belonged to the 
Taliban, or the remnants of the Afghan 
military, which largely dissolved after a 
rapid Taliban takeover of Afghanistan last 

month.
The more intense footage is also 
punctuated by moments of inaction and 
off-duty soldiers fending off boredom, 
capturing the ‘hurry up and wait’ MO that 
often dominates life on-base for many 
troops overseas. One portion of the video, 
apparently filmed from the Kabul airport, 
showed squalid conditions at the facility, 
including trashed bathrooms and toilets 
overflowing with human waste.
As part of the American withdrawal, troops 
were ordered to remove or destroy any 
equipment that could fall into enemy 
hands. Markland’s video appears to 
have caught some of that destruction in 
progress, with soldiers seen smashing up 
gear, including vehicles and computers.
While Markland initially said he hoped the 
video would provoke public discussion 
and give a more realistic view of the US 
exit, he has since removed the clip under 
pressure from superiors, as he explained in 
another since-deleted post. Nonetheless, 
he encouraged followers to save the video 
and “do as (they) must” with it.
Markland’s video offers quite a different 
perspective of the evacuation effort than 
what one would glean from official US 
military imagery, which includes more 
than 1,100 photos and dozens of videos 
taken during the mission. The Pentagon’s 
images largely present an “orderly and 
responsible” evacuation – including 
friendly American troops assisting 
civilians and several shots of soldiers 
cradling Afghan babies passed over to US 
forces by desperate parents – omitting the 
uglier aspects of the hasty pull-out.

 "The situation in Afghanistan has graphically 
demonstrated that neither NATO in general 
nor the United States in particular are capable 
of effectively coordinating their actions. 
Moreover, the United States has proved to 
be absolutely impotent as a steering force. 
And videos of the self-destruction of the 
‘invincible machine’, shown across the globe, 
demonstrate it more convincingly than any 
military calculations that NATO is an absolute 
failure as a military-political bloc claiming 
a leading role in securing world order," she 
wrote on her Telegram channel.
She drew attention to the fact that despite 
its failure in Afghanistan NATO is planning 
to conduct a lot of drills, especially in the 
Baltic and Eastern European countries and 
build up its presence in the Arctic. "Judging 
by the catastrophe in Afghanistan, NATO 

needs drills in the mountains and steppes 
rather than on pasture lands and meadows. 
But they seem to be too absorbed in virtual 
confrontation with Russia," she stressed, 
TASS reported.
"The alliance’s decline is obvious. Vehicles 
from Iraq were at least brought to the Baltic 
countries and this junk was donated to 
the vassals. In Afghanistan, they were so 
drained that they opted to leave their cars 
and helicopters to those who they were used 
against," she added.
After the Biden administration announced 
the end of its US military operation in 
Afghanistan and the launch of its troop 
pullout, the Taliban embarked on an offensive 
against Afghan government forces. On August 
15, Taliban fighters swept into Kabul without 
encountering any resistance, and gained full 
control over the Afghan capital within a few 
hours. Afghanistan’s President Ashraf Ghani 
said he had stepped down to prevent any 
bloodshed and subsequently fled the country. 
Western nations finished evacuation of their 
nationals and Afghans working for them by 
August 31.

Leaked Video Shows US Troops Fire over Heads 
of Afghan Civilians during Chaotic Exit

Events in Afghanistan Clearly Demonstrate 
NATO’s Decline: Russian Diplomat

The situation in Afghanistan has demonstrated that 
neither the United States nor NATO are capable of 
coordinating their actions, Russian Foreign Ministry 
Spokeswoman Maria Zakharova said on Friday.

Footage posted online by a US Marine provides a behind-
the-scenes look at America’s withdrawal from Afghanistan, 
showing the moment US service members fired a crowd 
control round over the heads of Afghan civilians gathered 
around the Hamid Karzai International Airport, in Kabul.

"The alliance’s 
decline is 
obvious. 
Vehicles from 
Iraq were at 
least brought 
to the Baltic 
countries and 
this junk was 
donated to the 
vassals. The video, 

which includes 
scenes edited 
together from 
lengthier footage, 
begins with 
American troops 
boarding a C17- 
transport craft 
at an unspecified 
airfield. After 
apparently 
arriving in Kabul, 
armed Marines 
are seen taking up 
positions around 
the airport, some 
also milling 
around with 
fellow soldiers 
and interacting 
with Afghan 
civilians.

Iran Urges Afghans 
to Avoid Violence 
after Eruption of 
Clashes in Panjshir
The Iranian Foreign Ministry’s 
spokesman called on all Afghan 
parties to exercise self-restraint, 
opt for dialogue to settle the 
differences, and refrain from 
resorting to violence after days 
of fighting between the Taliban 
and the resistance forces in the 
province of Panjshir.
Speaking to IRNA on Friday, Saeed 
Khatibzadeh invited all Afghan 
sides to remain committed to the 
principle of negotiations to find a 
solution to the ongoing dispute.
“The Islamic Republic of Iran is in 

constant contact with all parties 
and has made its utmost effort to 
alleviate the suffering of the Afghan 
people,” he said.
“We believe that lasting peace and 
stability in Afghanistan can only be 
achieved through genuine intra-
Afghans talks without the presence 
and interference of foreign 
countries,” the spokesperson 
added.
Khatibzadeh also noted that 
Afghanistan is tired of years of 
occupation, war and violence and 
so all Afghans should avoid the use 
of violence and fratricide again.
He slammed any foreign 
intervention in Afghanistan and 
said the Afghan people deserve a 
popular and inclusive government 

that reflects the country's 
demographic and ethnic structure.
Like the past 40 years, the Islamic 
Republic would stand by the people 
of Afghanistan in their efforts to 
achieve victory, Khatibzadeh 
noted, Press TV reported.
Ahmad Masoud, the son of the 
late anti-Soviet Mujahideen 
commander Ahmad Shah Masoud, 
has established himself in Panjshir 
Valley, leading a several-thousand-
strong force comprised of militias 
and remnants of the Afghan army 
and special forces units who are 
opposed to the Taliban.
Panjshir has been the only region 
to hold out against the Taliban 
following their takeover of 
Afghanistan.



امسال، کدام خودرو ها باید مالیات بپردازند؟
کارشناس اقتصادی گفت: طبق قانون بودجه امسال، خودرو هایی که قیمت آن ها بالای یک میلیارد تومان باشد، 

مشمول پرداخت مالیات هستند.
عبدالرضا ارسطو کارشناس اقتصادی با اشاره به اخذ مالیات از خودرو های لوکس از دی ماه امسال امسال اظهار 
کرد: مالیات بر خودرو های لوکس برای اولین بار در قانون بودجه سال ۱۳۹۹ مصوب شد. نمایندگان مجلس 
تصویب کردند که خودرو های بالای ۷۰۰ میلیون تومان به میزان ۰.۲ درصد ارزش آن ها مشمول مالیات شوند.

او افزود: اما این مالیات در سال ۹۹ هیچ گونه وصولی نداشت. براساس بررسی های ما دولت حتی آیین نامه اجرایی 
آن را در سال ۹۹ ابلاغ و تصویب نکرده اســت. در قانون بودجه ۱۴۰۰، نمایندگان مجلس با تکمیل و تغییر مالیات بر 

خودرو های لوکس آن را مجددا مصوب کردند.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به نرخ اخذ این مالیات بیان کرد: این قانون به صورت پلکانی برای خودرو های بالای یک میلیارد تومان 

تصویب شد. به این صورت که خودرو های بین ۱ تا ۱.۵ میلیارد تومان نسبت به مازاد یک میلیارد تومان، یک درصد و خودور ها تا ۳ میلیارد تومان، 
۲ درصد و خودرو های بالای ۴.۵ میلیارد تومان با نرخ ۴ درصد مشمول مالیات می شوند. این نوع مالیات در طبقه بندی نظام مالیاتی ذیل مالیات بر 

دارایی و ثروت قرار می گیرد و با مالیات بر درآمد تفاوت هایی دارد.

زمان انتظار برای خرید مسکن در ایران چقدر است؟
با یک حســاب سرانگشــتی، با توجه به این که تورم تقریبا همه بودجه خانوار را بلعیده است و پس انداز به 
حداقلی ترین شکل ممکن رسیده است و طبق آمار رسمی در بهترین حالت بیش از سی سال طول می کشد 

تا فرد بواند خانه ای نقلی بخرد.
مدت زمان خرید مسکن چقدر افزایش یافته است؟ لازم نیست در این خصوص به گزارش ها مراجعه کرد، این 

عدد را تنها می توان با یک حساب سرانگشتی از میزان تفاوت حقوق و افزایش قیمت مسکن دریافت.
در حال حاضر بنا به گزارش های رسمی، متوسط قیمت خرید و فروش یک مترمربع زیربنای واحد مسکونی ۳۰ 

میلیون و ۹۷۰ هزار تومان اعلام شده است. این یعنی اگر یک فرد تصمیم به خرید خانه بگیرد، تنها برای خرید یک واحد 
نقلی ۵۰ متری باید حدود یک میلیارد و نیم هزینه کند.

یک میلیارد و نیم خانه با توجه به حقوق های کمتر از ۵ میلیون تومان، یعنی خرید خانه به رویایی بعید تبدیل شده است؛ چراکه براساس افزایش ۳۹ 
درصدی حداقل دستمزد در سال ۱۴۰۰، در حال حاضر کارگران در مجموع  ۴ میلیون و ۱۱۱ هزار و ۴۱۷ تومان هر ماه دریافت می کنند.

با یک حساب سرانگشتی، با توجه به این که تورم تقریبا همه بودجه خانوار را بلعیده است و پس انداز به حداقلی ترین شکل ممکن رسیده است، به نظر 
می رسد بیش از دو قرن طول خواهد کشید که یک فرد بتواند یک خانه نقلی خرید کند.

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش
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در حال حاضر عرضه 
دلار در بازار کم است 
اما متقابلا تقاضا هم 

برای آن کم است. 
پس یگدیگر را خنثی 

کردند. احتمالا 
هفته آینده هم بازار 

پرهیجانی نداشته 
باشیم
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نگاهی به برنامه های 
احسان خاندوزی

احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد دولت 
سیزدهم اعلام کرده است تمام تلاش 
خود را برای تأمین کسری بودجه از 
روش های غیر تورم زا، کنترل رشد بی 
ضابطه نقدینگی و مدیریت بازار ارز و 
کنترل نوسانات ارزش پول ملی به کار 

خواهد بست.
سید احســان خاندوزی متولد ۲۳ 
شهریور ۱۳۵۹ وزیر امور اقتصادی و 
دارایی ایران است؛ او هم اکنون عضو 
هیئت علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه 
علامه طباطبایی نیز اســت. احسان 
خاندوزی، وزیر اقتصاد دولت سیزدهم 
خود را به عنوان فردی برخاســته از 
طبقه متوسط و آگاه از آلام اقتصادی 
مردم معرفی کند و مهمترین وظیفه 
خود را ایفای حقوق اقتصادی ملت می 
داند. از میان وعده های اقتصادی وی 
میتوان به صحبت های خاندوزی در 
خصوص کنترل نرخ تورم اشاره کرد؛ 
وی در جلسه صحن علنی مجلس در 
دفاع از خود گفت: تورم بی ســابقه و 
مزمن و کاهش درآمد سرانه شکاف 
بزرگی بین درآمد و هزینه خانوارها 
ایجاد نموده، ســفره مردم را کوچک 
کرده و معیشت روزمره اقشار متوسط 
و کم درآمد را با دشــواری و صعوبت 
همراه ساخته است. اگر چه حل مساله 
تورم هماهنگی همه دســتگاه های 
سیاســتگذار و مجری را می طلبد و 
نیاز به زمان کافــی دارد اما اینجانب 
تمام تلاش خود را برای تأمین کسری 
بودجه از روش های غیر تورم زا، کنترل 
رشد بی ضابطه نقدینگی و مدیریت 
بازار ارز و کنترل نوسانات ارزش پول 

ملی به کار خواهم بست.
وی همچنیــن وعــده داده اســت 
که زمینه هــای حضور گســترده 
سرمایه های خارجی در ایران را فراهم 
کند و در این خصوص گفته اســت 
که ما خواهیم کوشید زمینه حضور 
گسترده سرمایه های خارجی از جمله 
سرمایه ایرانیان خارج از کشور را در 
اقتصاد ایران فراهم سازیم به گونه ای 
که هموطنان مذکور نه تنها معادل 
بلکه بیش از ســرمایه گذار خارجی 

تشویق شوند.

  وعده تجارت ۲برابری با چین
از میان دیگر وعده هــای اقتصادی 
وی در تعامل با کشــورهای خارجی 
می توان به کمک به اجرایی ســازی 
تفاهم نامه همکاری ۲۵ ساله ایران و 
چین، احیای کریدور شمال-جنوب 
در تعامل با روسیه و همچنین ترمیم 
مناسبات راهبردی اقتصادی با هند 
و ترکیه و ســایر شــرکای آسیایی 
و منطقه ای اشــاره کرد. اکوایران در 
گزارشی آورده اســت که خاندوزی 
اعلام کرده بود که تجــارت ایران با 

چین باید دو برابر شود.

    وعده ایجــاد تجربه مثبت 
برای سهامداران خرد

وی در بخشــی از صحبت های خود 
وعــده ایجــاد تجربه مثبــت برای 
ســهامداران خرد را داده است و در 
این خصوص گفته اســت که برای 
ســهامداران خرد تجربــه مثبتی 
ایجاد می کنیم تا افزایش نقش بازار 
سرمایه را داشــته باشیم، بنگاه های 
خوب و خوشــنامی در صف عرضه 
اولیه قرار دارند که می توانند کمک 
کننده باشند، همچنین به تخلفات 
گذشته ای که در بازار بورس صورت 
گرفت رســیدگی خواهیــم کرد و 
مشــوق هایی برای تازه واردان بازار 
ســرمایه قــرار می دهیم. احســان 
خاندوزی در گفت و گویی که خرداد 
سال ۱۳۹۹ با روزنامه دنیای اقتصاد 
داشــت تاکید کرده بود: که باید به 
دنبال استفاده از ادامه فرصت رونق 
بازار سرمایه برای کمک به بخش های 

تولید بود.

خبرآنلاین
خـــبـــر
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 کامبیــز افســری، یکی از 
کارشناس بازار ارز پیش بینی 
می کند کــه احتمالا هفته 
پیش رو نیز روال بــازار به 
همین شکل باشد و تحول 
خاصی اتفــاق نیفتــد. او 
می گوید: در حــال حاضر 
عرضه دلار در بــازار کم اســت اما متقابلا 
تقاضا هم برای آن کم اســت. پس یگدیگر 
را خنثی کردند. احتمــالا هفته آینده هم 
بازار پرهیجانی نداشته باشیم. به گفته این 
کارشناس در حال حاضر از یکسو تقاضای 
تجاری بســیار پایین آمده و عملا تجارتی 
صورت نمی گیرد. از ســوی دیگر هم آنقدر 
هزینه های زندگی بالا رفته که مردم قدرت 
خرید ارز ندارند. بنابراین بعید است بازار هفته 
آینده نزولی باشد اما احتمالا صعود هم در 
پیش نداشته بباشد و حداقل تا روز دوشنبه 

را در همین کانال ۲۷ هزار تومانی بماند.

  نرخ طلا دنبالــه رو قیمت ارز در 

هفته سوم شهریور
ابراهیم محمدولی، رییــس اتحادیه طلا 
با اشــاره به اینکه در هفته پیــش رو بازار 
طلا و ارز به کدام سمت حرکت می کند؟ 
گفت: درصورتی که قیمــت دلار مجددا 
کاهش یابد، بهای طلا و ســکه هم پایین 
خواهد آمد اما با رشــد ارزش اونس و دلار 
در هفته پیش رو، بازار طلا هم در مســیر 
افزایشــی حرکت خواهد کرد. اما با گذر از 
بازارهــای اول و دوم مالــی، به بورس می 
رسیم. بازار سرمایه اول هفته ای که گذشت 
را با روندی مثبت آغاز کرد اما  سه روز بعد 
را با منفی های سنگین پشت سر گذاشت 
و هر تراز مثبتی کــه در چند هفته قبل تر 
بدون مانع فتح کرده بود را با سه روز منفی 
سنگین از دست داد. اما در آخرین روز کاری 
یعنی چهارشنبه، شرایط مطلوب تر شد و 
بورس با شاخص مثبت به کار خود پایان داد. 
منفی هایی که بسیاری از کارشناسان آن را 
پیش بینی و برخی آن را بعید می دانستند، 
اما بالاخره بعد از چندین هفته  مثبت، بازار 
آن را تجربه کرد و این تجربه هشدار مناسبی 
بود برای افرادی که تصور می کردند بورس 

همیشه باید بر مدار صعود باشد.
بر همین اساس در رابطه با تحولات هفته 
پیش روی بازار و شرایط آن با کارشناسان 

بازار سرمایه به گفت و گو پرداخته ایم:
مهدی میرزایی کارشناس بازار سرمایه در 
رابطه با این پرسش که وضعیت شاخص ها 
و به طور کل روند بــازار را در هفته کاری 

پیش رو به چه شکل می بینید؟ اظهار کرد: 
وضعیت بازار ســرمایه در هفته پیش رو، 
نوسانی خواهد بود و حالت رشد کم سرعتی 
را طی خواهد کرد و این نوســانات تحت 
تاثیر دو عامل اول، تمایل بانک مرکزی به 
افزایش نرخ بهره بازار بین بانکی و اوراق و 
دومی تمایل وزارت اقتصاد به عدم افزایش 
نرخ بهره اوراق خواهد بود و به نظر می رسد با 
توجه به این که ابتدای فعالیت دولت هست، 
اولویت فعلا با رشد بازار باشد. این کارشناس 
بازار سرمایه در ادامه بیان کرد:این به معنی 
حرکت نوســانی و رو به بالای شــاخص 
کل اســت. با توجه به افتی که سهم های 
شاخص ساز داشــتند، به نظر می رسد که 
شاخص هم وزن با نوســانات کمتری نیز 

همراه است.

  احتیاط بازار نســبت به صنایع 
صادرات محوری به ویژه شیمیایی

میرزایی در پاسخ به این پرسش که از نظر 
شما کدام صنایع در هفته پیش رو پیشتاز 
بازار خواهند بود؟ گفت: باتوجه به این که 
هم چنان تکلیف مواردی مثــل نرخ ارز، 
تحریم ها، نفت و... معلوم نیســت به نظر 
می رسد بازار نســبت به صنایع صادراتی 
و به ویژه شیمیایی، احتیاط داشته باشه؛ 
لذا عمدتا صنایع واسطه گری محل توجه 
خواهند بود. زیرا حتی اگــر نرخ اوراق هم 
بــالا رود، پورتفوی ایــن صنعت ممکن 
است سوددهی خودش را حفظ کند. این 

کارشناس بازار سرمایه در رابطه با عوامل 
تاثیر گذاربر بــازار در هفته پیش رو اظهار 
کرد:دو عامل تاثیرگــذار بر هفته پیش رو 
خواهد بود. اول جهت حرکت نرخ ارز است 
و مورد بعدی نیز تصمیمات و صحبت های 
مقامات سیاســت گذار در مورد چارچوب 
سیاست گذاری کشــور، به ویژه از جانب 

بانک مرکزی است.

  اصلاحی که باعث انرژی گرفتن 
مجدد شاخص کل خواهد شد

کوروش آسایش کارشناس بازار سرمایه در 
رابطه با این پرسش که وضعیت شاخص ها و 
به طور کل روند بازار را در هفته کاری پیش 
رو به چه شــکل می بینید؟ اظهار کرد:به 
دلیل اصلاحاتی که در هفته گذشته وجود 
داشت و شــاخص کل نزدیک به پله یک 

میلیون و ۶۰۰ هزار واحد رسید، عرضه ها 
افزایش یافت، اصلاح مناســبی را در طی 
ســه روز ملاحظه کردیم و شاخص کل به 
ناحیه حمایتی یک میلیــون و ۴۷۰ هزار 
واحد برخورد کــرد و دوبــاره در روز آخر 
معاملاتی روند صعودی به خود گرفت. بر 
همین اســاس و اصلاح مذکور، این هفته 
به نظر شــاخص مجدد انرژی برای حمله 
به محدوده یک میلیون و ۵۸۰ هزار واحد 
تا یک میلیون ۶۰۰ هزار واحد می گیرد تا 
بتواند آن را بشــکند. این کارشناس بازار 
ســرمایه در ادامه افزود: بــه دلیل این که 
محدوده یک میلیــون و ۶۰۰ هزار واحد 
یک محدوده مقاومتی محکم است انتظار 
می رود طی هفته پیش رو شاحص کل به 
آرامی حرکت کند و شــاید در این هفته، 
هم روز مثبت و هم روز منفی داشته باشیم 

و پیش بینی می شــود که شاخص کل در 
محدوده یک میلیون و ۵۵۰ هزار واحد تا 
یک میلیون و ۶۰۰ هزار واحد درجا بزند و و 

با روند بسیار آرامی صعود کند.
این کارشناس بازار سرمایه در ادامه افزود:در 
رابطه با شاخص هم وزن که رشد کمتری 
را نسبت به شــاخص کل در طی ماه های 
گذشته سپری کرده اســت باید گفت، در 
هفته گذشــته شــاخص هم وزن در سه 
روز اصلاح قوی انجــام داد و با یک کندل 
برگشتی در روز سه شــنبه و چهارشنبه 
خودش را از ناحیه تقریبا ۴۴۰ هزار واحد که 
ناحیه حمایتی بسیار قوی بود برگشت داد و 
انتظار می رود که این یک پولبک باشد و به 
سمت ۴۷۰ هزار واحد حمله کند و بتواند در 
طی این هفته کاری یا در نهایت هفته بعد 

این ناحیه را بشکند.

تحلیل بازارهای مالی در هفته پیش رو؛ 

بازی دلار و بورس
به عقیده کارشناسان، بازار سرمایه در هفته پیش رو نوسانی 
خواهد بود و رشد با ســرعت کمی را در پیش خواهد گرفت.  
مسیری که از ششم تا یازدهم شــهریور ماه توسط بازارهای 
مالی که شامل ارز، طلا و بورس طی شد هفته دوم آخرین ماه از 
تابستان سال 1400 را رقم زد. تلاطمات این هفته بیش از هرچیزی 
بر مدار نرخ ارز و نوسانات آن رقم خورد که پیش بینی ها از بازار 
ارز در هفته آینده، ادامه روند نزولی همین هفته را خبر می دهد!

بازار

حمل و نقل

برنج ایرانی و خارجی در بازار چند؟
در ادامه افزایش قیمت برنج از بیش از یکسال گذشته تاکنون، هر کیلو برنج ایرانی در ماه گذشته تا ۴۶ هزار و ۵۰۰ تومان 
هم فروش رفته است.  مدت هاست که آمارهای رسمی و البته آنچه در بازار می گذرد، بیانگر روند افزایشی قیمت برنج اعم 
از داخلی و خارجی است؛ به طوری که گاها تا ۱۰۰ درصد و بالاتر نیز رشد قیمت آن ثبت شده است. طی ماه های اخیر از 

سرعت رشد قیمت برنج در مقاطعی کاسته شده اما به هر صورت روند همچنان افزایشی پیش می رود.

  برنج ایرانی 4۲ درصد گران شد
بررسی آماری که اخیرا مرکز آمار ایران در رابطه با متوسط قیمت اقلام خوراکی اعلام کرده بود در رابطه با برنج نشان می دهد 
که هر کیلو برنج ایرانی در مردادماه امسال به طور متوسط ۳۸ هزار و ۶۰۰ تومان فروش رفته اما این کالا تا ۴۶ هزار و ۵۰۰ 
تومان هم قیمت خورده است، در حالی که در مرداد ماه پارسال هر کیلو برنج ایرانی به طور متوسط حدود ۲۷ هزار تومان 

قیمت داشت و در تیرماه امسال به ۳۷ هزار و ۳۳۰۰ تومان رسیده بود.
براین اساس، برنج ایرانی در مقایسه با سال گذشته ۴۲.۹ و نسبت به تیرماه ۳.۴ درصد گران شده است.

   فروش برنج خارجی تا بیش از ۳0 هزار تومان
اما در مورد برنج خارجی که عمده افزایش قیمت آن از زمان حذف ارز ۴۲۰۰ تومان از این کالا شروع و ادامه دار شد آمار 
از این حکایت دارد که هر کیلو در مردادماه سال گذشته به طور متوسط حدود ۱۸ هزار و ۱۰۰ تومان بوده ولی در تیرماه 
امسال ۲۴ هزار و ۸۰۰ تومان و در مردادماه به ۲۵ هزار و ۱۰۰ تومان رسیده است،  برنج وارداتی تا کیلویی ۳۰ هزار و ۸۰۰ 

تومان هم فروش رفته است.
براین اساس، افزایش قیمت برنج خارجی نسبت به تیرماه ۱.۳ و در مقایسه با مرداد ماه پارسال ۳۸.۷ درصد است.

در رابطه با واردات برنج گفتنی است که اکنون دوره ممنوعیت فصلی است که از ابتدای مردادماه آغاز شده و تا آبان ماه 
ادامه دارد، با این حال در این مدت با توجه به کاهش ذخائر برنج و افت ۶۹ درصدی واردات در سال جاری  و اهمیت تنظیم 
بازار مقرر شد که ممنوعیت فصلی اجرا شود ولی برای برنج هایی که تا قبل از ۳۱ مردادماه قبض انبار و یا تاریخ ورود آنها به 

گمرک و بنادر ثبت شده در صورت داشتن ثبت سفارش ترخیص شود.

امیر مکری:

تعیین نرخ بلیت هواپیما دوباره به نتیجه نرسید
سرپرست سازمان هواپیمایی کشوری گفت: در جلسه بعدی شورای عالی هواپیمایی کشوری درباره نرخ هر ساعت 

صندلی-پرواز تصمیم گیری می شود.
 به  نقل از وزارت راه و شهرسازی، ســیاوش امیرمکری  سرپرست سازمان هواپیمایی کشور با اشاره به جلسه کمیته 
کارشناسی درباره نرخ هر ساعت صندلی-پرواز توضیحاتی ارائه کرد و گفت: در آن جلسه کارشناسی درباره اعداد و 
ارقامی که انجمن شرکت های هواپیمایی ارائه داد، برای سازمان هواپیمایی کشوری سوالاتی پیش آمد. این نرخ مجدداً 
توسط کارشناسان هواپیمایی کشوری مورد بررسی قرار گرفت و در جلسه بعدی شورای عالی هواپیمایی کشوری 

دوباره مطرح شد.
وی ادامه داد: اختلاف نظر انجمن شرکت های هواپیمایی و سازمان هواپیمایی کشوری در خصوص نرخ یک ساعت 
صندلی-پرواز هنوز برطرف نشده و این مسأله به شورا گزارش شده است. قرار بر این شد که شورای عالی هواپیمایی 

کشوری در جلسه بعدی این نرخ را نهایی کند.
گفتنی است در نشست پیشین شورای عالی هواپیمایی کشوری درباره افزایش نرخ بلیت هواپیما، مشخص شد که 
بین سازمان هواپیمایی کشوری و انجمن شرکت های هواپیمایی درباره نرخ هر ساعت صندلی-پرواز هواپیما در کشور 
اختلاف نظر وجود دارد که مقرر شد این اختلاف در یک کمیته کارشناسی با حضور نمایندگان دو طرف و کارشناسان 

مستقل به بحث و بررسی گذاشته شود.
براساس این گزارش، آخرین نشست این شورای عالی در واپسین روز های وزارت محمد اسلامی برگزار شد که در آن 
نشست قیمت بلیت هواپیما افزایش نیافت؛ نشست بی نتیجه ای که بار ها وعده نهایی شدن قیمت بلیت هواپیما برای آن 
داده شده بود، اما نهایتاً قیمت بلیت هواپیما به دلیل کاهش سفر ها در پی شیوع کرونا به ارقام خرداد ماه امسال بازگشت.



 فروشنده تلفنی )جوان(
 با انگیزه 

با سابقه در حوزه مشاوره و پشتیبانی و فروش
حقوق و پورسانت عالی به همراه آموزش رایگان 

 تلفن: 09388238263 

کارمند اداری فروش ) خانم (  
 کارمند اداری جهت قسمت فروش خودرو

 مسلط به نرم افزار آفیس )اکسل و ورد(
 تســلط با نرم افزار فتوشاپ یا ســایر نرم افزار های 

گرافیکی
 منظم و توانایی بالا در روابط عمومی

 بازه ی سن 23 الی 35
حقوق ثابت و بیمه

ساعت کاری 8 الی 13 و 14:30 الی 18
09138000016

 نیروی آقا با مدرک دیپلم و فوق دیپلم فنی و یک نفر 
کارشناس حسابداری )آقا و خانم( آشنایی لازم به 
قوانین مالیاتی و تسلط به اکسل در یک شرکت صنعتی 

معتبر در اصفهان
محدوده سکونت الزاما فولاد شهر و نجف آباد

تلفن: 09133151420 )واتساپ( 

مدیر فروش
با تجربه

مسئولیت پذیر و متعهد
آشنا به ابزارهای تبلیغاتی

تدوین و اجرای طرح های بازاریابی )مارکتینگ پلن(
تدوین و اجرای کمپین های تبلیغاتی

آشنا به فرآیند تحقیقات بازار و شناخت رقبا
تسلط به حوزه دیجیتال مارکتینگ

09136992614

 مربی بازی های  فکری و کاری
فن بیان بالا

روحیه ی کار گروهی
تسلط به امر آموزش

داشتن خلاقیت جهت اجرا و آموزش بازی های فکری
حداقل سابقه کار: مهم نیست

جنسیت: مهم نیست
وضعیت نظام وظیفه: مهم نیست

حقوق: توافقی
ساعات تماس 14 تا 24

mahsamoradi2011@gmail.com ایمیل
تلفن: 09195265085 

استخدام 
** 6 نفر  کارگر سالن تولید 

حداکثر 35 سال
همراه با آموزش
** مدیر تولید

لیسانس عمران
مدرک از دانشگاه معتبر دولتی

پنج شنبه ها تعطیل
حقوق و مزایا +بیمه + بیمه تکمیلی + غذا + سرویس

شهرک صنعتی محمودآباد
33803946  ، داخلی 222

09138787072

استخدام یک شرکت معتبر تولیدی بازرگانی فعال
** حسابدار

**  تکنسین فنی ) آقا (
**  کارشناس بازرگانی 

**  کارشناس خدمات پس از فروش
**   کارشناس کنترل کیفیت ) آقا (

**  انباردار ) آقا (
ساعت کاری شرکت: شنبه تا سه شنبه 8 الی 17:30 و 

چهارشنبه 8 الی 16:30، پنج شنبه ها تعطیل
متقاضیان واجد شرایط می توانند رزومه خود را فقط 
در قالب PDF و با درج عنوان شغلی به ایمیل یا شماره 

واتساپ اعلام شده ارسال نمایند.
office@puyaco.com

09354058479

یک کارگاه در اصفهان )محل کار: خیابان کاوه - خیابان 
بهارستان شرقی( جهت تکمیل کادر خود

 به  جوشکار،  مونتاژکار و  تراشکار نیازمند است.
تلفن: 09134050286 

کارشناس فروش در فضای مجازی
مسلط به زبان انگلیسی یا عربی 

دارای حداقل یکسال سابقه کار مرتبط
حقوق و مزایا متناسب با میزان مهارت

ارسال رزومه به ایمیل یا واتساپ
sepahanmarble@gmail.com

09367061836

یک فروشگاه لوازم جانبی موبایل در اصفهان )محل 
کار: خیابان احمدآباد( جهت تکمیل کادر  فروش خود 
به همکار خانم با فن بیان قوی و ترجیحا سابقه کاری 

فروشندگی نیازمند است.
تلفن: 32505468, 32505469 

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

انباردار، تمام وقت
  با حداقل 3 سال ســابقه انبارداری در شرکت های 

تولیدی
  ترجیحا آشنا به نرم افزار انبارداری سپیدار

  حقوق ثابت،   بیمه،   مزایا
)Whatsapp( 09351075536

03135724050  
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

ساخت اولین کشتی تجاری در دنیا برای حمل و نقل دریایی هیدروژن
  یک استارت آپ استرالیایی طرحی را به منظور ساخت اولین کشتی برای حمل و نقل دریایی هیدروژن در 
ابعاد تجاری ارائه کرده است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سازمان بنادر و دریانوردی به نقل از اینفومارین، 
شرکت Global Energy Ventures، یک استارت آپ استرالیایی که فناوری فشرده سازی را به 
عنوان راه حلی برای چالش های حمل و نقل هیدروژن بررسی می کند، اعلام کرد: توسعه و طراحی کشتی 

برای حمل و نقل دریایی هیدروژن را به پایان رسانده است.
 GEV قصد دارد طرح ها را برای بررسی نهایی به اداره کشتیرانی آمریکا در پاییز امسال ارائه کند تا به تأیید 

نهایی موسسات طبقه بندی برسد.
شرکت GEV کشتی حمل هیدروژن فشرده خود را اولین کشتی در مقیاس تجاری موجود برای حمل و نقل دریایی هیدروژن 

معرفی کرده است. طرح ارائه شده که برای یک کشتی با ظرفیت ۴۳۰ تن هیدروژن ذخیره شده در فشار ۲۵۰ بار است، از طرح ابتدایی پروژه 
مهندسی در مارس ۲۰۲۱ برای یک کشتی فله بر بزرگتر ۲۰۰۰ تنی استفاده می کند.

به گفته GEV طراحی این کشتی برای حمل دریایی هیدروژن در فرآیند نهایی برای ارزیابی انطباق با کدها و استانداردهای بین المللی قرار 
دارد تا اطمینان حاصل شود که هیچ مشکل عمده مهندسی، نظارتی یا ایمنی در این زمینه وجود نداشته باشد.

رهبران کسب وکار می توانند 
اول به فیس بوک، اپل، آمازون، 
نتفلیکس و گوگل نگاه کنند تا 

پاسخ یکسری از سوال های بالا 
را پیدا کنند. در واقع، شتاب 

نوآوری، نام بازی ای است که آنها 
در بیست سال گذشته انجامش 

داده اند

،،
اقتصاد آنلاین

یادداشـــت

ISFAHAN
N E W S

واکسیناسیون استارت آپ ها و پلتفرم ها؛ شاید وقتی دیگر!

واکسیناســیون در کشــور ســرعت گرفته و نشانه های 
امیدوارکننده ای در تعدد مراکز و صف هایی که این روزها در 
گوشه و کنار شهرها شکل گرفته، دیده می شود. اقشار مختلف 
و صنوف گوناگون هم تلاش کرده اند با توجه به درجه ریسک پذیری خود و البته 
چانه زنی با ستاد ملی کرونا و مسئولان بهداشتی برای شاغلان خود اولویت های 

دریافت واکسن کرونا تعریف کنند.

در این میان اما کسب وکارهای اینترنتی هنوز نتوانسته اند از چنین اولویت هایی برخوردار باشند. 
به خصوص آن دسته از این کسب وکارها که در قالب پلتفرم های کار اشتراکی از نیروی انسانی 
زیادی، آن  هم با درجه بالایی از ریسک هرروزه در برابر کرونا، استفاده می کنند. کسب وکارهایی 

همچون پلتفرم های نظافت و خدمات منازل، تاکسی های اینترنتی، لجستیک و…
در مطلب پیش  رو مدیران چند پلتفرم ، به خصوص آنها کــه در حوزه نظافت منزل فعالیت 
می کنند، با کارنگ از دغدغه های خود در این خصوص صحبت کرده اند. از جمله اینکه هنوز 
موفق نشده اند با وجود نامه نگاری های مختلف سهمیه ای برای واکسیناسیون افرادی که با آنها 

همکاری دارند، بگیرند.

  محمد خلج، مدیرعامل اسنپ: خوب شروع شد، اما ادامه پیدا نکرد!
از زمانی که بحث واکسیناسیون و اولویت بندی مشاغل در ایران مطرح شد، مذاکرات 
و پیگیری های خود را آغاز کردیم و معتقدیم واکسیناسیون رانندگان و موتورسوران 
اسنپ نقش بسیار مهمی در پیشگیری از شیوع کرونا دارد. خوشبختانه از حدود ۱۸ 
روز پیش، واکسیناسیون رانندگان اسنپ آغاز شده، اما متأسفانه در برخی شهرها 
با مشــکلاتی در زمان بندی و نوبت دهی مواجه شدیم و در نهایت طی نامه ای این 

موضوع به آینده موکول شد.

تمام هماهنگی های لازم از طرف تیم اسنپ برای واکسیناسیون رانندگان عزیز با 
سازمان های مربوطه انجام شده بود و بروز مشکلات در نوبت دهی مراکز واکسیناسیون 
از حیطه اختیارات ما خارج است. اما از آنجایی که باور داریم سلامتی رانندگان اسنپ 
در قطع زنجیره  کرونا بسیار حیاتی است، تا پایان واکسیناسیون ناوگان اسنپ از هیچ 
تلاشی برای رفع مشکلات و مسائل احتمالی، فروگذار نخواهیم کرد. به امید اینکه 

بتوانیم از این روزهای سخت به سلامت عبور کنیم.

   مهدی بهره ور، مدیرعامل هوم ســرویس: کارگران خدمات منزل از اقشار 
آسیب پذیر جامعه هستند

با توجه به شرایط جامعه و فضای اقتصادی، اکثر کسب  وکارها در حال سپری کردن سخت ترین 
دوران خود هستند. فشارهای اقتصادی، تورم، تعطیلی های متناوب، قطعی های بی برنامه برق، 
شیوع ویروس کرونا و… باعث شده جبران خسارت های وارده به کسب وکارها، بدون کمک و 

حمایت سازمان ها و ارگان های مربوطه امکان پذیر نباشد.
در این بین کسب وکارهای پلتفرمی و به خصوص کسب وکارهای حوزه خدمات و هوم سرویس ها 
با شرایط به مراتب سخت تری دست وپنجه نرم می کنند. با توجه به اینکه ماهیت این کسب وکارها 
ارائه خدمات در محل است، اعم از کارگران نظافت، نجار، بنا، نقاش و… سرویس دهندگان این 
کسب وکارها در معرض خطر بیشتری قرار داشته و امکان ابتلای آنها به ویروس کرونا بسیار 

بیشتر است.
اکثر ارائه دهندگان سرویس و همیاران فعال در کسب وکارهای پلتفرمی از اقشار ضعیف جامعه 
هستند و در صورت ابتلا به بیماری کرونا، هزینه های زیادی را باید صرف درمان خود کرده و 
حداقل سه هفته از کسب درآمد نیز باز خواهند ماند که شرایط را بیش از پیش برای آنها سخت  

می کند. عملاً جبران چنین هزینه هایی برای یک کارگر روزمزد غیرممکن است.

به عنــوان مدیرعامل هوم ســرویس و یک فعال اســتارت آپی، از تمامی دســت اندرکاران و 
مدیران مربوطه، به خصوص مسئولان فعال در اتحادیه کسب وکارهای مجازی که از خانواده 
استارت آپ ها هستند و دیگر نهادهای صنفی مانند نظام صنفی رایانه ای، درخواست می کنم 
صدای کســب وکارهای پلتفرمی و هوم سرویس ها را به گوش ســتاد ملی کرونا و ارگان های 

تصمیم گیرنده برسانند.
تقاضای ما این است که از هر طریق ممکن در راستای پشتیبانی و مانع زدایی  و ایجاد عدالت میان 
کسب وکارهای پلتفرمی، تسهیلات و شرایط لازم برای واکسیناسیون این اقشار زحمتکش فراهم 
شود. البته ما در این خصوص مکاتباتی با سازمان های مربوطه و همچنین اتحادیه کسب وکارهای 

مجازی انجام داده ایم و امیدواریم مثمرثمر واقع شود.

   امیرحسن موسوی، مدیر روابط عمومی دیجی کالا: امکان دورکاری نداریم
کسب وکار دیجی کالا تفاوت عمده ای با سایر کسب وکارهای اینترنتی دارد و آن این است که 
درصد بزرگی از کارکنان دیجی کالا در بخش عملیات فعال هستند که اساساً موضوع دورکاری 
برای این افراد بی معنی است؛ زیرا اگر دورکار باشند، عملاً دیجی کالا باید کار خود را متوقف کند. 
مشاغل مأمور ارسال، بسته بند یا مسئول انبار شبیه برنامه نویس، مارکتینگ و شغل های ستادی 
نیست؛ بنابراین امکان دورکاری وجود ندارد. این وضعیت در برخی کسب وکارهای مشابه وجود 

ندارد و بخش عمده ای از کارکنان ستادی آنها اکنون دورکار هستند.
در دیجی کالا یک جمعیت ۸۵۰۰ نفره حضور دارد که حدود ۲۰ درصد آنها امکان دورکاری 
دارند؛ بنابراین اکنون با یک جمعیت هفت هزار نفره بخش عملیات در کل کشور مواجه هستیم 
که  امکان دورکاری برای آنها فراهم نیست و از ابتدای کرونا در انتهای سال ۱۳۹۸ به مانند کادر 
درمان که هر روز بر سر کار حاضر بوده و در دوران قرنطینه و تعطیلات مشغول به فعالیت بودند، 
به عنوان مشاغل سطح یک شناخته می شدند و نقش بسیار مهمی در کاهش ترددها و رفت وآمد 
مردم دارند. به دلیل جایگاهی که این مشاغل دارند، در کشورهایی مانند چین، آمریکا و اروپا، 
این دست مشاغل در اولویت های بالایی در سطح کادر درمان قرار دارند، چراکه این گروه نقش 
بسیار مهمی در تکمیل زنجیره تأمین و همچنین قطع انتقال کرونا داشتند. اما در کشور اساساً 
این بخش در اولویت ها دیده نشدند. طی چند وقت اخیر دیجی کالا نامه نگاری های متعددی را 
با مسئولان مربوطه انجام داده، ولی تاکنون بی نتیجه مانده است. خواست ما این است که همه 
مردم باید هرچه سریع تر واکسن بزنند، اما در بحث اولویت بندی، مشاغلی مانند بخش عملیات 
دیجی کالا باید در اولویت قرار گیرند. این در حالی است که بخشی از مشاغلی سهمیه واکسن 

دریافت کرده اند که امکان دورکاری برای آنها فراهم است.

راه پرداخت
گــــــزارش

استارت آپ

سوار بر تکنولوژی شوید؛

»چرخ نوآوری« کسب وکارها

برای شرکت های بومی 
غیردیجیتال هم، 2020 

سال شگفت انگیزی 
بود. رهبران کسب وکار 
در هر صنعتی، شخصا 
در حال تجربه کردن 

سهولت و کارآیی 
سبک زندگی دیجیتال 

هستند

اگر رکود و خرابی های اقتصادی »کرونا« بروز نمی کرد، شاید هنوز 
برای خیلی از مدیران کسب وکارها، »توانایی دیجیتالی« یک کار 

فانتزی و کم اهمیت تلقی می شد.
اما امروز کاملا مشخص است شرکت هایی که سوار »تکنولوژی« 
شده اند، توانسته  اند هم بهتر از دیگران در برابر ویرانی های کرونا، 
مقاومت کنند و هم زودتر احیا شــوند. »چرخ نوآوری« موتور 

رسیدن به شتاب تکنولوژی است.

پاندمــی کرونــا، قــدرت 
دیجیتال را تمام و کمال به 
رخ کشید. از فوریه ۲۰۲۰، 
شاهد استقبال جهانی تمام 
و کمــال از ســبک زندگی 
دیجیتال بوده ایــم. برخی 
ارزیابی ها نشــان می دهند 
درصد خرید آنلاین خواربار در سال ۲۰۲۰ 
سه برابر شــد، زمانی که به سرگرمی های 
اســتریم فیلم اختصاص یافت بیش از ۴۰ 
درصد افزایــش یافت و جلســات آنلاین 
تصویری ۱۱۰ درصد بیشتر شد. همچنین 
با رو آوردن بــه دورکاری و کار دیجیتال، 
شاهد ناگهانی ترین و چشمگیرترین تغییر 
رفتار کاری در طول تاریــخ بوده ایم. فقط 
ظرف دو ماه، بیش از ۸۵ درصد کارفرماهای 
بخش خصوصی و دولتی در آمریکا، رسما به 
سیاست کار از خانه برای مشاغل غیرضروری 
روی آوردند که به تغییر زندگی ده ها میلیون 

کارمند در این فرآیند منجر شد. 
غول های دیجیتال، سال بسیار متفاوت و 
اثرگذاری را در ۲۰۲۰ پشت سر گذاشتند 
و نتفلیکس و آمازون، پیشــتاز این رقابت 
بودند. این دو شرکت، شاهد رشد انفجاری 
در کسب وکارهای هســته ای خود بودند، 
به طوری که درآمد سالانه آنها به ترتیب، ۲۴ 
و ۳۸ درصد رشد داشت و سرمایه بازار آنها 
7۰ درصد افزایش یافت. حتی تازه واردهای 
دیجیتال هم نتایــج خیره کننده تری به 
دســت آوردند. شــرکت پلوتون که یک 
استودیو تناســب اندام اجتماعی-مجازی 
اســت، تنها در مدت ۱۲ ماه، بیش از یک 
میلیون کاربر جدید به دست آورد، فروشش 
سه برابر شد و قیمت سهامش ۵۰۰ درصد 
افزایــش یافت. رشــد نجومــی پلت فرم 
ویدئوکنفرانس زوم، تعداد کاربران روزانه 

آن را به طور میانگین از ۱۰ میلیون نفر در 
دسامبر ۲۰۱۹ به بیش از ۳۰۰ میلیون نفر 

در یک سال بعد از آن، رساند. 
برای شرکت های بومی غیردیجیتال هم، 
۲۰۲۰ سال شــگفت انگیزی بود. رهبران 
کسب وکار در هر صنعتی، شخصا در حال 
تجربه کردن سهولت و کارآیی سبک زندگی 
دیجیتال هســتند. همزمان، آنها ناگزیر 
سطوح جدیدی از دیجیتال را- هم در بیرون 
سازمان با مشتریان و هم درون سازمان با 
کارمندان- تجربــه و آزمایش می کنند. و 
این آزمایش ها معمولا نتیجه خوبی دارد. 
مشتریان به سرعت و به صورت یکپارچه به 
کانال های دیجیتال روی آورده اند و تعداد 
زیادی از کارمندان هم ظرف مدت کوتاهی 
خود را بــا دنیای جدیــد کار مجازی وفق 
دادند. مهم تر اینکه، ایــن تغییرات باعث 
شده رهبران کســب وکار به شواهد دست 
اولی از انعطاف پذیــری و مقیاس پذیری و 
هزینه/ درآمد مدل کسب وکار دیجیتال، 

دست یابند. 
همه ایــن تجربیــات، کمــک می کنند 
تا پتانســیل دیجیتال به شــکل شفافی 
مورد تمرکز قرار بگیــرد. خیلی از رهبران 
کســب وکار، قبل از ۲۰۲۰ هــم اقدامات 
ابتکاری و بلندپروازانه ای در حوزه دیجیتال 
را شــروع کرده بودنــد، اما حــالا حس 
اضطرار جدیدی را تجربه می کنند. آنها با 
چشم اندازی دقیق تر و تماس مستقیم برای 
ربودن فرصت ها، بر این موضوع تاکید دارند. 
تکنولوژی هــای دیجیتــال، رو به کندی 
نمی روند. آنها در عوض همچنان به افزایش 
ســرعت خود ادامه می دهنــد و دنیایی 
بی پایان و رو به گســترش از فرصت ها را 
برای بازآفرینی و خلاقیت ایجاد می کنند 
که بر نحوه خدمات رسانی کسب وکارها به 
مشتریان، نحوه انجام کسب وکار، و نحوه 
ارزش آفرینی بــرای ذی نفعــان، اثرگذار 
است. دیجیتال دیگر فقط به وب سایت ها، 
اتوماسیون و اپلیکیشن ها محدود نیست؛ 
بلکه هدف آن نوآوری است- یعنی توانایی 
سیســتمی مهار مــداوم تکنولوژی های 
دیجیتال، بــرای ایجاد مزیــت رقابتی در 

کسب وکار هسته ای. 
در این شرایط، مدیران عامل باید سوالاتی با 

محوریت »چگونه« را در صدر دستورالعمل 
کاری خود قرار دهند:

* چگونه مجموعه جدیدی از قابلیت ها را 
ایجاد می کنیم تا نوآوری دیجیتال رامهار 
کنیم و مزیت  رقابتی جدیدی در کسب وکار 

هسته ای خودمان ایجاد کنیم؟
* چگونه نوآوری را از آزمایشــگاه بیرون 
بیاوریم و وارد دستان تیم های خط مقدم 

خود کنیم؟

* چگونه روش های جدیــد کار را که به ما 
امکان می دهند با سرعت دیجیتال پیش 

برویم، مورد استفاده قرار دهیم؟
* چگونه نسل بعدی استعدادهای دیجیتال 

را جذب و حفظ کنیم؟
* چگونه شتاب نوآوری را در کل سازمان 

پیش ببریم و حفظ کنیم؟

   یادگیری از پرورش یافتگان در عصر 

دیجیتال
رهبــران کســب وکار می تواننــد اول به 
فیس بوک، اپل، آمازون، نتفلیکس و گوگل 
نگاه کنند تا پاسخ یکســری از سوال های 
بالا را پیدا کنند. در واقع، شــتاب نوآوری، 
نام بازی ای اســت که آنها در بیست سال 
گذشته انجامش داده اند. در اینجا منظور 
این نیست که تنها راه حل این است که باید 
مثل آمازون باشید. بلکه، یعنی دیدگاه ها و 
درس های مهمی وجود دارند که می توان 
از این غول های تکنولوژی آموخت و در هر 
کسب وکاری که با چالش های ذاتی رقابت 

در عصر دیجیتال مواجه است، به کار برد. 
بنیان گذاران این شــرکت ها، خیلی زود 
دریافتند که دیجیتال می تواند ســرعت 
رقابت کســب وکار را افزایش ببخشد. آنها 
برای سازگار شدن با این سرعت بالا، نوآوری 
را وارد فرهنگ، روش هــای کار، طراحی 
ســازمان، و مدل رهبری کسب وکارشان 
کردند. به این ترتیب، آنها نــوآوری را در 
تیم های خط مقدم کسب وکارشان به کار 
بردند و به این تیم ها اختیــار کامل دادند 
تا مشکلاتی که در رابطه با مشتری پیش 
می آید را به صورت آنی و فوری حل وفصل 
کننــد. در واقع، آنهــا نوآوری مــداوم و 

همیشــگی را به یک منبــع اصلی مزیت 
رقابتی برای خود تبدیل کردند. 

در قلب این رویکرد، مفهومی قرار دارد که 
»چرخ نوآوری« نامیده می شود؛ یک حلقه 
یادگیری که قدرت نوآوری هر روزه را تامین 

می کند. 
منطق این چرخ نوآوری، حول یک قضیه 
اثبات شده اصولی می گردد: هر چقدر بیشتر 
در مورد مشــتری بدانید، شانس بیشتری 
برای نــوآوری کردن و ایجــاد ارزش برای 
آن مشتری دارید. به طور خاص، هر تعاملی 
با یک کاربر نهایی )مشــتری یا کارمند( 
داده ها و اطلاعاتی را تولید می کند )کمی 
و کیفی( که دیدگاه هایــی در مورد اینکه 
ارزش جدید کجا و چگونه ایجاد می  شود، 
ارائه می کند. این رونــد به نوبه خود به دور 
بعدی نوآوری می انجامد که باعث درگیری 
عمیق تر با کاربر نهایی و دستاوردهای برتر 
کسب وکار می شــود. در واقع، این فرآیند، 
یک چرخه مطلــوب خود-تقویت کننده 
از ارزش آفرینی ایجــاد می کند. به محض 
اینکه چــرخ را بچرخانید، حرکت خودش 
را ایجــاد می کند و مثل یــک چرخ لنگر، 
 انرژی بسیار زیاد و حتی دگرگون شونده ای

 تولید می کند. 
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